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2023 yılının bana göre en önemli yanı Cumhuriyetimizin 100 cü yılını 
kutlamamız oldu. Mustafa Kemal Atatürk'ün kurduğu Türkiye Cumhuriyeti'nin 
100 cü yılında Ülkemizin bu gururu yaşaması ve bizim de buna şahitlik etmemiz 
2023 yılının unutulmaz anlarından birisi olarak tarihte yerini alacaktır.
2023 Yılı maalesef tüm Ülkemizi derinden üzen bir haberle başladı. 6 Şubat taki 
Kahramanmaraş merkezli 7.7 ve 7.6 şiddetindeki iki deprem 10 ilimizde 51 bine 
yakın vatandaşımızın hayatlarını kaybetmesine sebep oldu. Bununla birlikte de 
sağ kalan binlerce vatandaşımızda evsiz kaldı. Depremin gerek insani boyutu 
gerekse ekonomik boyutu gerçekten çok büyük oldu. Ülkemiz başlattığı yardım 
seferberliği ile bu afetin etkilerini azaltmaya çalıştı.
Mart ayında Ülkemizin gururu Yerli ve Milli Otomobilimiz TOGG un satış 
süreci başladı, gerçekten Ülkemizin yapmış olduğu en büyük yatırım 
hamlelerinden birisi olarak Cumhuriyetimizin 100 yılında Ülkemiz sanayisinin ne 
derece önemli bir noktaya geldiğinin kanıtı olarak TOGG vatandaşlarımızın 
talepleri ile buluştu.

Ülke olarak 2023 yılının ilk 5 ayında Cumhurbaşkanlığı seçimine endekslendi, 
seçim nedeniyle gerek dış yatırımlar gerekse ülke içindeki yatırımlar bir seçim 
atmosferi olması sebebiyle durağanlık yaşadı, ekonomik göstergeler olumsuz 
anlamda ilerledi. Cumhurbaşkanlığı seçimi sonrasında ise yeni kabine ile birlikte 
ekonomik anlamda yeni uygulamalar devreye girdi.

Ülke olarak son yılların en yüksek enflasyon oranları ile karşı karşıya kaldık, 
beraberinde getirdiği asgari ücret artışları, akaryakıt ve enerji fiyatlarındaki 
artışlar, döviz kurlarındaki artış eğilimi işverenleri oldukça zorladı.

Türkiye'nin üçüncü çeyrek büyüme oranı 5.9 oldu. Beklentilerin üzerinde bir 
artış olduğunu söyleyebiliriz, bu büyümenin detaylarına baktığımızda tüketim 
harcamalarının büyümeye katkısı devam ederken yatırımlarda da artış 
gözlemlenmektedir. Sanayi ve İnşaat sektörleri de bu büyümeye pozitif etki 
sağlamaktadır.

Yalova'nın 2023 yılı ihracat rakamlarına baktığımızda Kasım ayı sonu itibariyle 
740.244 milyon dolar olarak görmekteyiz. İller sıralamasında Yalova 26 sırada 
bulunmaktadır.

Bu rakam 2022 yılı sonunda 503 milyon dolar civarında idi. Yalova'nın 
ihracatının bir önceki yıla göre %20 civarında bir artış sağladığını görebiliyoruz.
Tabi 2023 yılı ithalatımızda 737 milyon dolar seviyelerinde görülmekte. 
Dolayısıyla ihracatımızın ithalatı karşılama oranı denk gözükmekte.
2023 Yılında dünyaya baktığımızda maalesef savaşlar etkisini göstermekte. 
Rusya Ukrayna savaşının devam ettiğini görüyoruz, Ekim ayında ise İsrail'in 
Filistin'e yönelik saldırıları dünya gündemine oturmuş durumda. 

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası 2023 yılına baktığımızda Bildiğiniz üzere Tahsin 
Becan'ın Milletvekili seçimleri nedeniyle odadan ayrılmasından sonra Nisan 
ayında oy birliği ile YTSO Başkanlığı görevine seçildim.
Odamızda bugün itibariyle 7633 üye 13 farklı meslek grubunda ticari 
faaliyetlerini sürdürmektedir. 

2023 yılında 781 yeni üye kayıt yaptırarak ticari hayata başlamış olup, 251 
firmada ticareti terk ederek işletmesini kapatmıştır.

CEMİL DEMİRYÜREK
Yalova Ticaret ve Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

Başkandan
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Bu süreçte Odamız organizasyonu ve kurumlarla işbirliği 
içerisinde çeşitli konu başlıklarını içeren Yalova'nın genelini ve 
üyelerimizi doğrudan etkileyen 27 adet eğitim seminer, 
konferans, fuar ve çalıştay etkinliği düzenledik. 
Üyelerimizin eğitim konaklama ve sağlık hizmetlerinden uygun 
koşullarda faydalanması amacıyla 14 kuruluş ile indirim 
protokolü imzaladık.

Meslek Komitelerimizden ve üyelerimiz tarafından iletilen talep 
ve beklentileri TOBB Başkanımıza ve Milletvekillerimize ilettik.
Her meslek komitemizin içinde bulunan sektörlerle ayrı ayrı 
toplantılar düzenleyerek sektörel taleplerin ortaya konulmasına 
çaba gösteriyoruz.

Yalova Turizminin geliştirilmesi için farklı alanlarda etkinlikler 
düzenledik.

Yalova Çiçek Fuarının yeniden oluşturulması adına gerekli 
adımları attık

Yalova'daki OSB'lerini yakın takip ediyoruz ve ilimizde yatırım 
yapmayı düşünen firmalarla kendilerini görüştürüyoruz.
Yalova Üniversitesi ile üyelerimize yönelik birçok eğitim 
protokolü imzaladık, Üniversite-Sanayi iş birlikteliğinin Yalova 
da istenilen seviyeye gelmesi amacıyla çalışmalarımız devam 
ediyor.

Yine Yalova üniversitesinin birçok etkinliği nede gerek maddi 
gerekse manevi tüm desteklerimizi verdik.

Kamu Kurum ve Kuruluşları ile gerek Yalova gerekse 
üyelerimizin gelişimine yönelik birçok kez bir araya gelerek 
görüşmeler yaptık.

Üyelerimizin ara eleman ihtiyacını gidermek için meslek 
liselerinin geliştirilmesi amacıyla çalışmalarımıza devam 
ediyoruz

İlimizin sosyal hayatına katkı sağlıyoruz, 100 meslek lisesi 50 
üniversite öğrencisine üyelerimizin desteği ile burs veriyoruz.
İlin tanıtımına katkı sağlayan Uluslararası festivallere maddi 
destek sağladık.

Coğrafi işaret almış Yalova ürünlerinin tanıtım ve pazarlaması 
amacıyla her türlü desteği veriyoruz.

Kısaca YTSO şehrin doğudan batısına her alanında yer alıyor 
ve şehrin gelişmesi üyenin gelişmesi için çalışmalarına devam 
ediyor.

5  Kıtadan, 125’in üzerinde ülkeden yatırımcıya ev sahipliği 
yapacak olan "Uluslararası SolarEX İstanbul Fuarına" Yalova 
Ticaret ve Sanayi Odası olarak üyelerimiz ile ziyaret ettik. 
Avrasya’nın en büyük Uluslararası Güneş Enerjisi ve 
Teknolojileri Fuarı Solarex İstanbul’da fuarla eş zamanlı 
düzenlenen konferanslar ile yenilenebilir ve sürekli bir enerji 
kaynağı olan güneş enerjisinin önemine değinildi.

2024 YILI BEKLENTİLERİMİZ,
Düşme eğiliminde olan enflasyonun, imalat sanayi ve üretimle 
birlikte destelenmesi gerekmektedir. Büyüme oranımızda artış 
yaşanması da öngörülmektedir. Enflasyonun yüksek olduğu 
yerde asgari ücretin artması doğal ve kaçınılmaz sonuçtur. 
Ücretli kesimin satın alma gücünde ortaya çıkan düşüşler maaş 
artışı ile karşılanacaktır, buda işverenin maliyetlerini oldukça 
arttırmaktadır. Satın alma gücünün sürekli düşmesi yada 
azalması insanların taleplerini azaltacak buda büyüme 
oranlarının beklenenden az olmasına sebep olmakla birlikte 
işsizliği de artıracaktır.

Ülke ekonomimizdeki üretimin ithalata dayalı bir yapısı var. 
Bunun en güzel örneklerinden biriside aslında Yalova. 
Baktığımızda 2023 yılında ihracatın ithalatı karşılama oranları 
çok yakın, ondan önceki sene ise Yalova ithalatı ihracatının iki 
katı olmuş. İşte bu yüzden cari denge çok önemli kurlardaki 
artışa rağmen cari denge deki açık kapanmıyor.2024 yılının da 
ekonomik olarak zorlu geçeceğini söyleyebiliriz, 
Yalova özelinde bakarsak Makine OSB ve Avrasya OSB'lerin 
de artık üretim süreçlerinin başlayacağını öngörüyoruz özellikle 
makine OSB de geçtiğimiz yıl ve bu yıl temelleri atılan 
fabrikalar 2024 yılında yavaş yavaş üretime başlayacak konuma 
gelecektir. 

Tersanelerimiz Dünya standartlarında üretim kapasitesine sahip 
olmakla birlikte sektörde artık aranan bir marka haline geldi, 
üretimlerinde her hangi bir aksama yaşanmadan ülke ve Yalova 
ekonomisine artan oranda katkı sağlamaya devam edecektir.
Yalova turizmini daha da canlandırmak adına çalışmalar 
yapıyoruz, tabi bunun için günü birlik konaklama yada gezi 
alanları haricinde de büyük otel yatırımlarına ihtiyaç var. 
İnşallah Termal bölgesinde oluşacak 1700 dönümlük turizm 
tesis alanı sonuçlanır ve buraya güzel yatırımcılar gelirse Yalova 
bölgede ses getiren bir il olacaktır. Bunun yanı sıra özellikle Batı 
bölgelerimizde bungalov turizmini Yalova da gerçekleştirmek 
istiyoruz doğayla iç içe doğanın yapısını bozmadan tesisler 
oluşturulabilir.

Yalova Üniversitemiz Rektörümüzle birlikte ciddi anlamda 
gelişme gösterdi, tercih edilen üniversite olma yolunda ilerliyor 
kampüs inşaatları tamamlanıyor, biz YTSO olarak 2024 yılında 
da işbirlikteliklerimize devam edeceğiz.

Yalova da mutlaka bir çiçek fuarı ve festivali yapmak istiyoruz, 
şehrin tanıtımı turizmi için çok önemli olduğunu düşünüyorum.
Üyelerimizle birlikte yurt içi ve yurt dışı fuarlara katılımlarımız 
devam edecek

Satın alma günleri etkinlikleri planlayacağız
Her ay az 1 olmak üzere üyelerimizin gelişimlerine yönelik 
eğitim planlamamız var

Yalova'nın sosyal hayatına dokunmaya devam edeceğiz
Meslek Liselerinin geliştirilmesi bizim önem verdiğimiz bir 
konu 

3

Başkandan



YTSO’dan Haberler

YTSO'nun yeni başkanı Cemil Demiryürek oldu
YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Tahsin Becan'ın CHP Yalova Milletvekili aday adayı olmak için istifa etmesinin ardından Yalova 
Ticaret ve Sanayi Odası'nın (YTSO) yeni başkanı Cemil Demiryürek oldu.

3 Nisan 2023 tarihinde gerçekleştirilen odamız Yönetim Kurulu Toplantısı sonrasında YTSO Yönetim Kurulu Başkanı görevine 
Cemil Demiryürek, YTSO Başkan Yardımcılığı görevine Galip Atik seçilmiş olup, Tamer Yazıcı Yeni Yönetim Kurulu üyesi olarak 
görev almıştır.

Seçimle birlikte oluşan YTSO Yönetim Kurulu
Cemil DEMİRYÜREK – Yönetim Kurulu Başkanı

Galip ATİK – YTSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı

Sercan ŞIK - YTSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı

Ertuğrul EVCİ – YTSO Yönetim Kurulu Sayman Üyesi

Kenan ENGİN – YTSO Yönetim Kurulu Üyesi

Murat YÜREKTÜRK – YTSO Yönetim Kurulu Üyesi

Serkan TEMEL – YTSO Yönetim Kurulu Üyesi

Ünal YILDIZ – YTSO Yönetim Kurulu Üyesi

Tamer YAZICI – YTSO Yönetim Kurulu Üyesi

TOBB Başkanı M.Rifat Hisarcıklıoğlu'nu ziyaret ettik
Yalova Ticaret ve Sanayi Odası (YTSO) Başkanı Cemil 
Demiryürek ve YTSO Meclis Başkanı Muhammet 
Sarıoğlu Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nu makamında ziyaret 
ettiler. Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, Yalova Ticaret ve 
Sanayi Odası (YTSO) Başkanı Cemil Demiryürek’i 
kutlayarak yeni dönemde başarılar diledi. Yalova Ticaret 
ve Sanayi Odası (YTSO) Başkanı Cemil Demiryürek 
ve YTSO Meclis Başkanı Muhammet Sarıoğlu ise 
önceki gün gerçekleşen ve Türkiye, Azerbaycan, 
Kazakistan, Kırgızistan, Özbekistan, Macaristan, 
Türkmenistan, KKTC iş dünyası temsilcilerinin 
katılımıyla Türk Ticaret ve Sanayi Odaları Birliği Genel 
Kurulu’nda yeniden Türk Ticaret ve Sanayi Odaları 
Birliği Başkanlığına seçilen Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nu 
kutladılar.
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YTSO’dan Haberler

Uluslararası SolarEX İstanbul Fuarı Ziyaretimiz
5  Kıtadan, 125’in üzerinde ülkeden yatırımcıya ev 
sahipliği yapacak olan "Uluslararası SolarEX 
İstanbul Fuarına" Yalova Ticaret ve Sanayi Odası 
olarak üyelerimiz ile ziyaret ettik. Avrasya’nın en 
büyük Uluslararası Güneş Enerjisi ve Teknolojileri 
Fuarı Solarex İstanbul’da fuarla eş zamanlı 
düzenlenen konferanslar ile yenilenebilir ve sürekli 
bir enerji kaynağı olan güneş enerjisinin önemine 
değinildi.

Meclis ve Meslek Komiteleri Müşterek Toplantısı Gerçekleştirildi

2023 yılı Meclis ve Meslek Komiteleri Müşterek Toplantılarından  ilki 26 Nisan 2023 tarihinde Meclis Toplantı Salonunda Meclis Başkanı 
Muhammet Sarıoğlu başkanlığında Meclis, Meslek Komite Üyeleri ile YTSO Kadın ve Genç Girişimciler Kurulu Başkanlarının 
katılımlarıyla  gerçekleştirildi. 

Doğu Marmara Abigem'in tanıtımı ve destekleri içeren  yapmış olduğu sunum ile başlayan toplantı’da Yalova Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek’in Yönetim Kurulu faaliyetleri hakkında bilgi vermesinin ardından gündem maddelerini 
görüşüldü. Meslek komite üyeleri ve meclis üyelerinin görüş ve önerilerini sunmalarının ardından toplantı sona erdi.
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Turkeybuild İstanbul Yapı Fuarına üyelerimizle birlikte 
ziyaret gerçekleştirdik.

Türkiye yapı sektörünün en uzun süredir 
düzenlenen fuarı olma niteliğini taşıyan 
Turkeybuild İstanbul Fuarını 27 Nisan 
2023 Perşembe günü Yalova Ticaret ve 
Sanayi Odası olarak üyelerimizle birlikte 
ziyaret ettik.

7440 Sayılı Kanun Kapsamında Yapılandırma ve Matrah Artırımı 
Semineri gerçekleştirildi

Odamız ile Centrum Ymm Danışmanlık işbirliğinde katılımcılarımızı yakından ilgilendiren önemli vergisel konulara ilişkin bilgilendirme 
semineri üyelerimizin katılıyla gerçekleştirildi.

Centrum Yeminli Mali Müşavirlik Danışmanlık Ortaklarından Adem Bilgili ve Vergi Direktörü Murat Softa’nın gerçekleştirdiği sunumda 
7440 sayılı Kanun kapsamında; Kesinleşmiş ve İhtilaflı Borçların Yapılandırılması, İnceleme Aşamasındaki İşlemler, Matrah ve Vergi 
Artırımı, 2022 Yılı Kurumlar Vergisi Beyanında Özellikli Durumlar: Matrah Artırımı ve Ek Vergi, İşletme Kayıtlarının Düzeltilmesi, 
Yapılandırma Başvuru Usul ve Esasları ile Ödeme Kolaylıkları, Ek Verginin Konusu, Kapsamı ve Esaslı İtiraz Noktaları gibi konular 
hakkında bilgiler verildi.
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Yalova Dirençli Kentler Çalıştayı Sonuç Raporu Toplantısı
Gerçekleştirildi

Güçlü Kent Güçlü Gelecek başlığı ile Yalova Kent Konseyi organizasyonu ile Odamız Konferans Salonunda düzenlenen Yalova Dirençli 
Kentler çalıştayı sonuç raporu toplantısı Kent Konseyi Başkanı Mustafa Kandemir moderatörlüğünde,  Valimiz Muammer Erol, Ak Parti 
Yalova Milletvekili Meliha Akyol, Yalova Üniversitesi Rektörü Mehmet Bahçekapılı, İl Genel Meclis Başkanı Hasan Soygüzel, kurum 
amirleri,  çalıştay sorumluları ve yerel basın temsilcilerinin katılımı ile gerçekleştirildi.
Toplantıda bir konuşma yapan YTSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Sercan Şık “Tüm dünyayı ve tabiki de Ülkemizi de etkileyen 
iklim değişikliğinin sonuçlarını ve afet bölgesinde bulunduğumuz gerçekliğini göz önünde bulundurarak ilimize bir rota çizilmesi 
noktasında Yalovamıza bir hazırlık teşkil edecek bu çalışmayı çok önemsiyoruz. Yalova’mızın tüm paydaşları ile her türlü riske hazırlıklı 
olmasını sağlamalıyız.  Kent Konseyi Başkanlığı organizasyonu ile yapılan bu çalışmayla Yalova’nın imkan, sorun ve çözüm önerileri göz 
önüne alınarak kendi olası risk ve kriz eylem planlarını oluşturabileceğini düşünüyoruz. Bu vesile ile Bugün açıklanacak olan sonuç 
raporunun şehrimize faydalı olmasını temenni ediyor, tüm katılımcılara teşekkür ediyorum” dedi.

Yöresel Ürünler Pazarı Yalova’mızdaki Firmalara Zarar Veriyor

YTSO Başkanı Cemil Demiryürek Yalova’nın merkezinde çeşitli dönemlerde yöresel ürünler pazarı açılmasına tepki gösterdiği 
açıklamasında, bu şekilde satış yapılmasına izin verenlerin, vergisini ödeyen ve yükümlülüklerini yerine getiren tüccar ve esnafı mağdur 
ettiğini belirtti. Şehir dışından gelen firmaların yöresel ürünler adı altında Yalova’nın merkezinde satış yaparak Yalova’lı tüccar ve üreticiyi 
mağdur ettiğini söyleyen Demiryürek, kirasını ve vergisini ödeyen, tüm sorumluluklarını yerine getirme gayretinde olan Yalova’daki 
firmaların bu ve benzeri uygulamalarla zarar gördüğünü söyledi. YTSO’nın 1. Meslek Komitesinde bulunan meclis ve meslek komite 
üyeleri ile yapılan toplantıda bu tarz satışlara yerel idarelerce ya da hükümet yetkilileri tarafından izin verilmemesi gerekliliği ifade edildi.

Yalova’da her seferinde farklı isimlerle veya uygulamalarla yöresel çadır ya da yöresel ürün pazarı, yöresel ürün festivali gibi isimlerle satış 
yapılmaya çalışılıyor. Yöresel Ürünler Pazarı’ adı altında kayıtsız bir ticaret alanı açılıyor. Yalova’lı esnafın dükkanında satmış olduğu 
ürünler, bu pazarda kayıtsız bir şekilde satılmakta ve haksız rekabet ortamı yaratılarak Yalova’lı esnaf zarara uğratılmaktadır Üyelerimizin 
ortak talebi bu işlemlere yerel belediyelerin izin vermemesi yönündedir. Bu tarz organizasyonlar yapılmak isteniyorsa da Yalova’daki 
meslek odalarına kayıtlı üyelerin katılacağı Yalova’da üretilen ürünlerin sergilenip satışının yapılacağı organizasyonlar desteklenmelidir.
Yalova’lı tüccar ve esnafın haklarını korumak için bu şehirde yaşayan ve bu şehirden geçimini sağlayan herkesin sorumlulukla hareket 
etmesi gerektiğini belirten Demiryürek, bu tarz organizasyonlara izin veren yönetimlerinde bu uygulamalarına bir an önce son vermesi 
gerektiğini belirtti.
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Ankara Ticaret Odası Yönetim Kurulu Başkanı Gürsel Baran'ı
makamında ziyaret ettik

Odamız ev sahipliğinde 25-27 Mayıs 2023 tarihleri arasında Toronto 
Metropolitan Üniversitesi ve Yalova Üniversitesi'nin iş birliğiyle 
düzenlenen 14. Uluslararası Isı Mühendisliği Konferansı, Vali Muammer Erol, 
Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Yalova Milletvekili Tahsin 
Becan, İl Genel Meclis Başkanı Hasan Soygüzel, Yalova Üniversitesi Rektörü 
Mehmet Bahçekapılı ve Yalova Ticaret ve Sanayi Odası 
Başkanı Cemil Demiryürek’in katılımıyla başladı.

İpek yolu enerji hattı üzerindeki ülkelerin akademik çalışmalarını desteklemeyi 
ve geliştirmeyi hedefleyen konferans, Isı ve Enerji 
Mühendisliği konularında uzmanları bir araya getirerek günümüz ve ileri 
teknoloji konularını ele alıyor. Birçok ülkeden gelen 

14. Uluslararası Isı Mühendisliği Konferansı 
odamızda gerçekleştirildi

akademisyenlerin katılımıyla üç gün sürecek olan konferans, sürdürülebilir enerji sistemleri, termodinamik, ısı transferi, yenilenebilir 
enerji teknolojileri gibi geniş bir yelpazede önemli bir platform sağlamaktadır.

YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, "14. Uluslararası Isı Mühendisliği Konferansı'nı Yalova'da düzenlemekten mutluluk 
duyuyoruz. Bu konferans, termal mühendislik ve enerji alanında araştırmacılar, akademisyenler ve profesyonellerin bilgi ve görüş 
alışverişinde bulunmaları için bir platform sağlıyor. Konferansın işbirliğini teşvik etmesini ve alanın ilerlemesine katkıda bulunmasını 
umuyoruz.  Konferansın hazırlanmasında emeği geçenlere teşekkürleri sunarım” dedi.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Meclis Başkanı Muhammet Sarıoğlu ve Meclis Üyesi 
Turhan Soysal Ankara Ticaret Odası Başkanı Gürsel Baran'ı ziyaret etti.

Ankara Ticaret Odası Yönetim Kurulu Başkanı Gürsel BARAN tarafından karşılanan YTSO heyeti ziyarette Ülke ekonomisi, 
kurumların çalışma ve faaliyetleri hakkında karşılıklı görüş alışverişinde bulunuldu.

YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Ankara Ticaret Odası Başkanı Gürsel BARAN’a nazik ev sahipliklerinden dolayı 
teşekkürlerini iletirken ATO Başkanı Başkanı BARAN ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirdi.
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YTSO Başkanı Demiryürek, 
TOBB Strateji Geliştirme Yüksek Kurulu'na seçildi

TOBB Ekonomi ve Teknoloji Üniversitesi’nde geniş bir katılımla gerçekleşen 
TOBB 79. Genel Kuruluna Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Ticaret 
Bakanı, Siyasiler ve iş dünyasının önemli isimleri katıldı. Yapılan genel kurulda 
TOBB Başkanlığına Rifat Hisarcıklıoğlu seçilirken, Yalova Ticaret ve Sanayi 
Odası Başkanı Cemil Demiryürek ise Hisarcıklıoğlu'nun Başkanlığı’nı yaptığı 
Strateji Geliştirme Yüksek Kurulu’nda yer aldı.

Genel Kurula Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Meclis Başkanı 
Muhammet Sarıoğlu, Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Sercan Şık, TOBB 
Delegeleri Turhan Soysal, Mustafa Dağ, Tamer Yazıcı ve Ertan Gak, Yönetim 
Kurulu Üyeleri Ünal Yıldız ve Ertuğrul Evci ile Genel Sekreter Taner Eriş katıldı.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek 
"Oda ve Borsa camiamızın çatı örgütü, reel sektörün güçlü sesi Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği'nin 79. Genel Kurulu'nda, 365 Oda/Borsa Başkanı ve 
delegelerin oyları ile başkanlık görevine yeniden seçilen Sayın M.Rifat 
Hisarcıklıoğlu'nu tebrik ediyor, başarılı çalışmalarının devamını diliyorum" dedi.

YTSO Başkanı Demiryürek’e TOBB Hizmet Şeref Belgesi verildi

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 79. Genel Kurul ve Hizmet Şeref Belgesi Takdim Töreni, Türk iş dünyasının en önde gelen 
isimlerini bir araya getirdi.

TOBB 79. Genel Kurulu, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın himayelerinde gerçekleşti. Etkinliğe Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Fuat Oktay, Ticaret Bakanı Mehmet Muş, Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank, Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati gibi 
üst düzey devlet yetkilileri de katıldı. Türk iş dünyasının temsilcileri ise etkinliğe yoğun bir katılım sağladı.

Tören kapsamında, TOBB delegeleri arasında 10., 20. ve 30. yılını dolduranlara Hizmet Şeref Belgeleri takdim edildi. Bu belgeler, uzun 
yıllar boyunca TOBB'un çeşitli görevlerinde aktif olarak yer alan ve büyük emek harcayan delegelere veriliyor. Hizmet Şeref Belgesi, iş 
dünyasının önde gelen isimlerine gösterilen bir onur nişanesidir ve değerli katkıları için teşekkür etmenin bir yolu olarak kabul edilir.

Türkiye'nin farklı illerinden gelen delegeler arasında, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası (YTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Cemil 
Demiryürek de yer aldı. Demiryürek, uzun yıllar boyunca TOBB bünyesinde aktif olarak çalışmış ve iş dünyasının gelişimine önemli 
katkılarda bulunmuştur. Bu nedenle, TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu tarafından kendisine de Hizmet Şeref Belgesi takdim edildi.
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YTSO Kadın Kooperati�erine yönelik Gelişim Toplantısı 
Düzenledi

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Yalova Çalışma ve İş Kurumu İl Müdürü Erhan Dede, İl 
Tarım ve Orman Müdürü Suat Parıldar, Yalova Ticaret İl Müdürü Alpaslan Tunalı, Yalova Aile ve Sosyal Hizmetler İl Müdürü Arif Laçin, 
MARKA Yalova Yatırım Destek Ofisi Koordinatörü Murat Özkan, KOSGEB Yalova İl Müdürlüğü Uzmanı Zuhal Büyükaltınbaş,  YTSO 
İl Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı Merva Gençer, Yalova Girişimci Kadınlar Derneği (YAGİKAD) Başkanı Emine Yüksekol ve Dernek 
Üyeleri ile ilimizde faaliyet gösteren kadın kooperatiflerinin başkan ve üyeleri ile üretici kadınların katılımıyla Kadın Kooperatiflerine 
verilecek devlet destekleri, teşvikler ve eğitim programlarıyla kadın kooperatiflerinin geliştirilmesi konularının ele alındığı bir toplantı 
gerçekleştirildi.

YTSO Meclis Toplantı Salonunda gerçekleştirilen toplantıda, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil 
Demiryürek, “Kadın gücünün ekonomiye dahil edilmesi ve toplumsal cinsiyet eşitliğinin sağlanması hedefiyle hareket eden YTSO, 
kadın kooperatiflerinin marka ve pazarlama konularında gelişimini desteklemek amacıyla adımlar atmaktadır. Kadın kooperatiflerinin 
marka değerlerini belirlemeleri ve ürünlerini hedef kitlelerine ulaştırmalarını sağlamaları ve onlara stratejik bir yol haritası sunmak adına 
çalışmalar yapmaktayız” dedi.

Müşteri ihtiyaçlarını anlamak, rekabeti değerlendirmek ve pazar trendlerini takip etmenin önemine vurgu yapan Demiryürek, Kadın 
kooperatiflerinin yeni ürünlerin geliştirilmesi ve mevcut ürünlerin çeşitlendirilmesi, müşterilerin tercihlerine daha iyi yanıt verebilmelerini 
ve pazarlama fırsatlarını artırmalarını sağlar. Dijital pazarlama, sosyal medya, influencer işbirlikleri, etkinlikler ve basın ilişkileri gibi farklı 
kanalları kullanarak ürünlerini tanıtmalı ve pazarlamalıdır. Kadın kooperatiflerinin satışlarını artırmak ve ürün gamını genişletmek için 
işbirlikleri ve dağıtım kanallarını değerlendirmeleri önemlidir. Stratejik ortaklıklar, perakende mağazalarıyla anlaşmalar, e-ticaret 
platformlarına entegrasyon ve ihracat gibi yöntemler, kadın kooperatiflerinin ürünlerini daha geniş bir müşteri kitlesine sunmalarını 
sağlayacaktır. Bizlerde İl müdürlerimiz, Kadın Girişimciler Kurulumuz, Yalova Girişimci Kadınlar Derneği ve kadın kooperatiflerimizle bu 
alanda yapılacak çalışmaları istişare ederek kadın girişimcilerimizin başarılarına katkıda bulunmayı amaçlıyoruz. Ayrıca, kadın 
kooperatiflerinin daha fazla destek görmesi için çeşitli teşvikler ve eğitim programları geliştirmeyi planlıyoruz. Bu sayede, kadınların iş 
hayatında daha güçlü bir şekilde yer almalarını sağlayacak fırsatları sunmayı hedefliyoruz. Bu konuda desteklerini esirgemeyen kurum 
müdürlerimize de teşekkürlerimi sunarım” dedi.
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Yeni Üye Serti�kasyon Törenleri devam ediyor

YTSO Meclis Toplantı Salonunda gerçekleştirilen törende, Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Başkan Yardımcıları Galip Atik 
ve Sercan Şık,  Meclis Başkan Yardımcısı Abdurrahman Tutuğ ile Yönetim Kurulu Üyeleri Ertuğrul Evci ve Ünal Yıldız'ın katıldığı 
törende, YTSO’ya Mayıs ayı içerisinde yeni kayıt olan firmaların yetkililerine sertifikaları teslim edildi.

Ticaret Sicil Müdürü İbrahim Akkanat'ın odanın tanıtımı ve hizmetleri ile ilgili sunumu sonrası tanışma etkinliği gerçekleştirildi.

Elektrikli Araç Şarj İstasyonlarımızın kullanımı her geçen gün 
artıyor

Zorlu Enerji Solutions (ZES) ile odamız arasında gerçekleşen işbirliği kapsamında hizmete aldığımız 7 adet elektrikli araç şarj 
istasyonumuz, üyelerimiz ve vatandaşlarımız tarafından hızla benimsenmeye devam ediyor.

Konu ile ilgili açıklama yapan Yalova Ticaret ve Sanayi Odası (YTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, “Her geçen gün 
artan kullanım oranları, çevre dostu araçlara olan ilginin ve bilincin arttığının bir göstergesidir. Bu sevindirici gelişme, şehrimizin 
sürdürülebilirlik vizyonunu desteklemekte ve yeşil enerjiye olan talebi güçlendirmektedir. Vatandaşlarımızın elektrikli araçlarını rahatlıkla 
şarj edebildikleri şarj istasyonlarımız, çevreye duyarlılık ve enerji verimliliği açısından önemli bir adım oluşturmaktadır. Bu büyüme trendi, 
Yalova'nın geleceğine yönelik daha temiz ve sürdürülebilir bir çevre yaratma konusunda motivasyonumuzu artırmaktadır. Sürdürülebilir 
kalkınma yolunda attığımız adımların meyvelerini toplamaktan büyük mutluluk duyuyoruz ve vatandaşlarımızın elektrikli araç şarj 
istasyonlarımızı kullanarak çevreye olan katkılarını sürdürmelerini teşvik ediyoruz. Bu işbirliğiyle, daha temiz bir geleceğe doğru 
ilerlemeye devam edeceğimize olan inancımız tamdır” dedi.

11

YTSO’dan Haberler



Seyahat Acenteleri, Yalova'nın Turizm Potansiyelini Keşfetti

Yalova’da turizm amaçlı gezi turları düzenlenmesini sağlamak amacıyla, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası ile Yalova İl Kültür ve Turizm 
Müdürlüğü tarafından İstanbul, Bursa ve Kocaeli illerinde faaliyet gösteren Yurt içi, yurt dışı tur düzenleyen alanında uzman profesyonel 
turizm seyahat acentelerine yönelik ‘Info Gezisi’ düzenlendi.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Galip Atik, Yalova İl Kültür ve Turizm Müdürü Ziya Karatekin, Müdür 
Yardımcısı Semra Baykır ile Şube Müdürü Nurbay Değirmenci koordinasyonunda ve belediyelerimizin katkılarıyla gerçekleşen info 
gezisinin ilk durağı Altınova oldu. Altınova Belediye Başkanı Dr.Metin Oral’ın ev sahipliğinde Coffee Shefs’de sabah kahvaltı ile 
başlayan program Kuş Gözlem Evi, Botanik Bahçesi, Fener Müzesi, Hersekzade Ahmetpaşa Camii, Subaşı Göç Müzesi’nin gezilmesi 
Neşeli Cafe’de balkan ve tatar yemekleri tadımı ve çay kahve molasının ardından Taşköprü’de Deniz Travel Atv-Utv-Jeep Safari ziyareti 
ile devam etti. Güneyköy’de öğle yemeğinden sonra Yürüyen Köşk ve Karaca Arboretum gezileri sonrası Termal Kaplıcaları ziyaret 
edildi.

Programın ikinci gününde Termal Belediye Başkanı Sinan Acar’ın ev sahipliğinde Gökçetepe Restaurant’ta verilen sabah kahvaltısına 
Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek’te eşlik etti. Misafirlere hoşgeldiniz diyerek söz alan Başkan 
Demiryürek “Yalova'nın turizm potansiyelini keşfetmek ve bölgenin güzelliklerini ön plana çıkarmak için seyahat acenteleri önemli bir rol 
oynamaktadır. Yalova, doğal güzellikleri, termal kaynakları ve tarihi mekanlarıyla ziyaretçilere benzersiz deneyimler sunabilecek bir 
potansiyele sahiptir. Bunları tanıtmak ve turizm sektörünü geliştirmek için seyahat acenteleri, etkili pazarlama stratejileri ve tur 
programlarıyla büyük öneme sahiptir.

Seyahat acentelerimiz, ilin turistik bölgelerini tanıtmak için çeşitli tanıtım materyalleri hazırlayabilirler. Bu materyaller, ilin doğal 
güzelliklerini, termal tesislerini, tarihi ve kültürel zenginliklerini vurgulayarak potansiyel ziyaretçilerin ilgi ve ilgisini çekebilir. Ayrıca, 
turistik yerlerdeki konaklama tesisleri, restoranlar ve diğer hizmet sağlayıcılarıyla işbirliği yaparak tur paketleri oluşturabilir ve bölgenin 
çekiciliğini artırabilirler. Ticaret ve sanayi odası olarak, turizm sektörünün gelişimine yönelik atılan her türlü adımı desteklemekteyiz. 
Turizm sektörünün geliştirilmesine yönelik eğitim ve bilgilendirme programları düzenleyerek seyahat acentelerinin bilgi ve becerilerini 
artırmalarına yardımcı olabiliriz. Seyahat acenteleri ile işbirliği içinde çalışarak, Yalova'nın turizm potansiyelini keşfetmek ve bölgenin 
güzelliklerini ön plana çıkarmak için ortak projeler geliştirebiliriz. Böylece, ilin turizm sektöründe kalkınmasını destekleyerek ekonomik ve 
sosyal açıdan olumlu etkiler yaratabiliriz” dedi.

Burada ilk günün değerlendirilmesinin ardından Çınarcık Merkezden başlayarak Teşvikiye Kent Ormanı, Çifte Şelale, Çamur Evler, 
Dipsiz Göl, Zindan Kafe, Elif Aile Çay Bahçesi, Mavish Beach ve Garden A.Ş. gibi turistik noktalar ziyaret edildi.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Galip Atik, "Odamız Turizm Komisyonu olarak, Turizm İl 
Müdürlüğümüz ve belediyelerimizle iş birliği içerisinde, ilimizin tarihi ve turistik alanlarının yanı sıra doğa turizmi noktasında da detaylı 
bilgilerin verilmesi amacıyla info gezisi düzenledik. Bu planlama doğrultusunda Doğu Marmara Bölgesi'nde faaliyet gösteren turizm 
seyahat acentelerini ilimize davet ettik," dedi.
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Seyahat Acenteleri, Yalova'nın Turizm Potansiyelini Keşfetti

Atik, Yalova'nın eşsiz doğal güzelliklerine, tarihi ve kültürel zenginliklerine vurgu yaparak, seyahat acentelerinin bu info gezisi sayesinde 
Yalova'nın turizm potansiyelini yerinde gözlemleyip tanıma fırsatı bulduklarını belirtti. Acentelerin bölgedeki çeşitli turistik noktaları 
gezip, Yalova'nın turizm sektöründe ne kadar cazip bir destinasyon olduğunu gördüklerini ifade etti.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası olarak, ilin turizm sektörünün gelişimine katkıda bulunma ve turizm potansiyelini maksimum düzeyde 
değerlendirme amacıyla çalışmalarına devam edeceklerini söyleyen Atik, yerli ve yabancı turistlerin Yalova'yı tercih etmelerini sağlamak 
için yeni tur programları ve etkinlikler düzenleyeceklerini vurguladı.

Atik, etkinliğin gerçekleşmesinde emeği geçen Altınova Kaymakamı Regaip Ahmet Özyiğit, Altınova Belediye Başkanı Dr. Metin Oral, 
Termal Belediye Başkanı Sinan Acar, Subaşı Belediye Başkanı Turan Canbay, Teşvikiye Belediye Başkanı Mustafa Nurten, Yalova İl 
Kültür ve Turizm Müdürü Ziya Karatekin, Müdür Yardımcısı Semra Baykır, Şube Müdürü Nurbay Değirmenci, Adım Adım Yalova 
Derneği Başkanı Gökşen Tutuk, Garden A.Ş. Yönetimi ve diğer paydaşlara teşekkürlerini iletti.

Yalova'nın turizm potansiyelini keşfetmek ve bölgenin güzelliklerini deneyimlemek için seyahat acentelerini ilimize davet etmekten 
büyük mutluluk duyduklarını belirten Atik, bu iş birliği ve desteklerle Yalova'nın turizm sektöründe daha da ilerleyeceğine olan inancının 
tam olduğunu ifade etti.
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Gençlik Otobüsü projesi kapsamından katılımcı gençler 
Termal'i yakından tanıma ve tanıtma fırsatı buldular

MCD Gençlik Ajansı tarafından düzenlenen Gençlik Otobüsü projesi, bu yıl 13. kez gerçekleştirildi ve Yalova Valiliği, Yalova Termal 
Belediyesi, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası ve Yalova İl Kültür ve Turizm Müdürlüğü tarafından desteklendi. Proje kapsamında, gençler 
Yalova'da bir araya gelerek Odamız Yönetim kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Yönetim Kurulu Başkanı Yardımcısı Galip Atik ve 
Meclis Katip Üyesi Ercan Özel’i ziyaret ettiler.

Ziyaret sonrasında Yalova Ticaret ve Sanayi Odası tarafından gençlere Termal ile ilgili bir info gezisi düzenlendi. Türkiye'nin farklı 
şehirlerinden gelen gençler, Yönetim Kurulu Başkanı Yardımcısı Galip Atik anlatımıyla Termal'i yakından tanıma ve tanıtma fırsatı 
buldular. Gençler, sosyal medyayı aktif bir şekilde kullanarak Termal'de gezdiler ve bolca fotoğraf çektiler. Bu fotoğrafları sosyal medya 
hesaplarında paylaşarak ilin tanıtımına katkıda bulundular.

Yönetim Kurulu Başkanı Yardımcısı Galip Atik , “Bu tür etkinlikler, gençlerin farklı şehirleri keşfetmelerine ve yeni yerler hakkında bilgi 
edinmelerine olanak sağlar. Aynı zamanda, gençlerin sosyal medya kullanımıyla ilin turizm potansiyelini daha geniş kitlelere ulaştırması 
da önemli bir tanıtım aracıdır. Gençlerin Termal hakkında olumlu deneyimlerini paylaşmaları, potansiyel ziyaretçilerin ilgilerini çekebilir 
ve Yalova'nın turizm sektörüne katkı sağlayabilir” dedi.

14

YTSO’dan Haberler



Bölge Odaları İş Birliği Çalışma Ağı Toplantısı

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası, Bursa Ticaret Borsası, Gemlik Ticaret ve Sanayi Odası, Giresun Ticaret ve Sanayi Odası ve Orhangazi 
Ticaret ve Sanayi Odası olarak, iş birliği ve koordinasyon çalışmalarımızı daha da ileri taşımak amacıyla bir toplantı gerçekleştirdik. Bu 
önemli buluşmada, oda ve borsalar olarak performansımızı artırmak ve hizmet kalitemizi yükseltmek için atacağımız adımları ele aldık.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası'nın ev sahipliğinde gerçekleştirilen toplantıya, Bursa Ticaret Borsası, Gemlik Ticaret ve Sanayi Odası ve 
BursaPro Web Tasarım ve Programlama oda ve firma yetkilileri katılım sağladı. Toplantıda, odalarımızın ve borsalarımızın daha etkin bir 
şekilde çalışabilmesi ve hedeflerimize ulaşabilmesi için önemli bir konu olan akreditasyon sürecini ele aldık.

TOBB Akreditasyon Kurulu tarafından belirlenen yeni akreditasyon maddelerini kapsayan yazılım üzerinde yapılan yenilikler ve 
entegrasyonlar hakkında detaylı bilgilendirme yapıldı. Bu güncellemeler, oda ve borsalarımızın performanslarını daha yakından 
izlemelerini, projelerini etkin bir şekilde yönetmelerini ve süreçlerini takip etmelerini sağlayacak. Böylece, üyelerimize daha iyi hizmet 
sunabilme ve iş birliği çalışmalarımızı daha verimli hale getirme imkanı elde edeceğiz.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Ticaret Sicil Müdürü - Yönetim Sistemleri ve Akreditasyon Uzmanı İbrahim Akkanat, yapılan 
güncellemelerin oda ve borsalarımızın hedeflerine ulaşmasına ve daha da ileriye gitmelerine yardımcı olacağını belirtti. Aynı zamanda, 
TOBB Akreditasyon Kurulu tarafından belirlenen bu yeni akreditasyon maddelerinin, oda ve borsalarımızın ulusal ve uluslararası 
düzeydeki saygınlıklarını artıracağına inanmaktayız.

Yeni akreditasyon maddelerinin kabul edilmesi ve yazılıma entegrasyonun tamamlanmasıyla, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası ve diğer 
Bölge Odaları İş Birliği Çalışma Ağı üyesi odalar, üyelerimize daha iyi hizmet sunma yolunda önemli bir adım atmış olacaklardır. Bu 
toplantı, iş birliği ve koordinasyon çalışmalarımızı güçlendirerek, performansımızı artırma, hizmet kalitemizi yükseltme ve üyelerimize 
daha iyi hizmet sunma hedefimize yönelik bir adımdır.

Bölge Odaları İş Birliği Çalışma Ağı olarak, oda ve borsalar olarak birlikte hareket etme ve ortak hedeflere ulaşma kararlılığımızı 
sürdüreceğiz. Bu çalışmalarımızın oda ve borsalarımızın ulusal ve uluslararası düzeydeki saygınlığını artıracağına inanıyoruz. İş dünyasına 
daha iyi hizmet sunmak için birlikte çalışmaya devam edeceğiz.

“Uluslararası Kadının Gücü El Emeği Festivali’nin Açılışını 
Gerçekleştirdik.
1-2 Eylül tarihlerinde Bad Godesberg Parkı’nda düzenlenen 
“ULUSLARARASI KADININ GÜCÜ EL EMEĞİ FESTİVALİ’nin açılışını 
gerçekleştirdik.

Ev kadınlarımızın sanatla buluşmalarını sağlayan bu organizasyonun, onların 
yaratıcılığını ve yeteneklerini daha geniş bir kitleye tanıtma fırsatı sunacağına 
inanıyorum.

Bu etkinliğin düzenlenmesine emek veren Başkan Nurten Anıl ve emeği 
geçen herkese teşekkür ediyorum.
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SANTEK 2023 yılı 1. Dönem Toplantısı Odamızda Gerçekleştirildi.

Yalova Sanayi ve Teknoloji Müdürlüğü tarafından düzenlenen " Sanayi ve Teknoloji İşbirliği Kurulu (SANTEK) 2023 yılı 1. Dönem 
Toplantısı" toplantısı Yalova Valisi Muammer Erol'un katılımıyla odamız Meclis salonunda gerçekleştirildi.

Yalova Sanayi ve Teknoloji İl Müdürü Aydın Bakoğlu'nun açılış konuşması ile başlayan toplantıda Sanayi ve Teknoloji İl Müdürlüğünün 
SANTEK kapsamındaki çalışmaları ve gündem maddelerine ilişkin bilgilendirmede bulundu. Toplantıda söz alan Yalova Ticaret ve 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Cemil Demiryürek, Büyük Mükellefler Vergi Dairesinin ilimizde kurulması ile ilgili bilgilendirmede 
bulundu. Büyük Mükellefler Vergi Dairesi'nin bir ilde kurulmasının, o ilin ekonomik ve vergisel açıdan önemine dikkat çeken 
Demiryürek, Büyük mükellefler, genellikle yüksek gelire sahip ve büyük çapta işletmelerdir. Bu nedenle vergi dairelerinin bu 
mükelleflerle ilgilenmek için özel olarak oluşturulması önemlidir” dedi.

Sanayide Kadın Eli Projesi’nin kapsamının genişletilmesine yönelik toplantıda söz alan YTSO Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı Merva 
Yadigar Gençer, proje ile ilgili bilgi vererek istihdam talebi noktasında değerlendirme talebinde bulundu. Toplantıda bu kapsamda 
sanayi kuruluşlarıyla yapılacak protokollerin genişletilmesi konusunda ortak karara varıldığını belirtti. Toplantıda daha sonra sanayi 
kuruluşları söz alarak işletmeleri, üretim ve istihdam durumları hakkında katılımcılara bilgilendirmede bulundular.

Yalova Turizm Yol Haritası belirleme çalışmaları hız kesmeden 
devam ediyor

Yalova'nın turizm sektörünün gelişimine katkıda bulunmak amacıyla 
"Yalova Turizm Yol Haritası" çalışmalarını başlatılmıştır. "İl Bazlı Turizm 
Yol Haritası" projesi kapsamında Turizm Bakanlığı tarafından tüm 
Türkiye’de başlatılan bu önemli projede, Kapadokya Üniversitesi 
akademisyenleri ve Yalova İl Tanıtım ve Geliştirme Kurulu üyeleri bir 
araya gelerek 12 Temmuz 2023 tarihinde online bir toplantı düzenlemiştir.

Toplantıya, Odamızı temsilen Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Galip 
Atik'in katılımıyla birlikte Yalova İl Kültür ve Turizm Müdürü Ziya 
Karatekin, Yalova TGA Yol Haritası Yerel Uzman Yazar Öğretim 
Görevlisi Gülsüm Yurtseven,  Yalova Üniversitesi'nden Yasin Özaslan, 
Doğu Marmara Kalkınma Ajansı Yalova Yatırım Destek Ofisi 
Koordinatörü Murat Özkan, TÜRSAB Güney Marmara Bölge Temsil 

Kurulu Üyesi Nihal Gak, Yalova Eko Turizm ve Sağlıklı Yaşam Derneği'nden Ahmet Yiğit ve Kapadokya Üniversitesi Akademisyenleri 
katılmıştır. Yalova Turizm Yol Haritası projesi ile Yalova'nın turizm potansiyelini en iyi şekilde değerlendirmek ve turizm sektöründe 
sürdürülebilir bir büyüme elde etmek amacıyla kapsamlı bir yol haritası oluşturmayı hedeflediklerini belirten Yalova Ticaret ve Sanayi 
Odası Başkan Yardımcısı Galip Atik, “Bu Proje, Yalova'nın eşsiz turistik değerlerini belirlemek, turizm altyapısını geliştirmek, pazarlama 
stratejilerini planlamak ve sürdürülebilir turizm uygulamalarını teşvik etmek gibi konuları içeren detaylı bir planlama çalışmasıdır.

Proje, Yalova'nın turizm sektörünü güçlendirerek ekonomik büyümeyi desteklemeyi, yerel halka istihdam sağlamayı ve bölgenin turizm 
cazibesini artırmayı amaçlamaktadır. Yalova'nın doğal güzellikleri, tarihi ve kültürel zenginlikleri, termal kaynakları ve benzersiz coğrafi 
konumu gibi unsurlar, bu yol haritasının oluşturulmasında önemli bir rol oynamaktadır. "Yalova Turizm Yol Haritası" projesi, Yalova'nın 
turizm sektöründe daha rekabetçi ve sürdürülebilir bir konuma gelmesine katkı sağlayacak stratejik adımların belirlenmesine yardımcı 
olacaktır. Böylece, Yalova'nın turizm potansiyeli en iyi şekilde değerlendirilerek, ziyaretçilere unutulmaz bir deneyim sunulması ve 
bölgenin turizm gelirlerinin artırılması hedeflenmektedir” dedi.
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Ukraynalı İş İnsanları Odamızı ziyaret etti.

Ukraynalı Wowaflat firma temsilcileri Viktor Khovlov, Mihail Makhitkov ve Üyelerimizden Ashraf Group Danışmanlık Turizm ve Ticaret 
Limited Şirketi Yetkilisi Atıl İlter, odamıza ziyaret gerçekleştirdi. Ziyaret kapsamında, Yalova'nın turizm potansiyeli, yatırım fırsatları, 
Ukrayna-Türkiye ilişkileri ve Türkiye'nin iş yapma kolaylıkları gibi konular ele alındı.

Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, ziyaretle ilgili yaptığı açıklamada, "Ziyaret boyunca Yalova'nın turistik cazibe 
potansiyeli, yatırım olanakları, Ukrayna-Türkiye ilişkileri ve Türkiye'nin iş yapma kolaylıkları konularını görüştük. Yalova, doğal güzellikleri 
ve termal kaynaklarıyla öne çıkan turistik bir cazibe merkezi olarak dikkat çekmektedir. Bu özellikler, turizm sektöründe faaliyet 
göstermeyi düşünen girişimciler için büyük fırsatlar sunmaktadır. Ukrayna ile Türkiye arasındaki tarihi bağlar ve kültürel yakınlık, işbirliği 
potansiyelimizi daha da artırmaktadır. Türkiye, gelişmiş altyapısı, nitelikli iş gücü ve istikrarlı ekonomik büyümesi ile uluslararası iş dünyası 
için çekici bir yatırım ortamı sunmaktadır. Bu faktörler, Türkiye'nin iş dünyasına sunduğu desteklerle birleşerek yatırımcılar için büyük 
avantajlar sağlamaktadır. Bu çerçevede Ukraynalı firma temsilcileri ile gelecekteki işbirliği olanaklarını masaya yatırdık. Bu tip ziyaretler, 
uluslararası ticaretin ve iş birliğinin gelişimine büyük katkı sağlamaktadır" dedi.

Deprem Gerçeği Paneli ve Belgesel Gösterimi
YTSO’da Gerçekleştirildi

“Deprem Gerçekliği” Paneli, Uluslararası Müteahhit Sanayici ve İş Adamları Derneği, İlim Kültür Tarih ve Ekolojik Araştırmaları Merkezi 
ile TMMOB İnşaat Mühendisleri Odası Yalova Temsilciliğinin katılımıyla Yalova Ticaret ve Sanayi Odası ev sahipliğinde gerçekleştirildi.

17 Ağustos’tan 6 Şubat’a Deprem Gerçekliği ve Büyük İstanbul Depremine Hazırlık konulu panel öncesinde İsmail Kahraman tarafından 
hazırlanan “Deprem Gerçeği” Belgeselinin Ön Gösterimi ve geçmiş depremlerde ulusal basına yansıyan deprem karelerinden oluşan 
resim sergisi yapıldı.

YTSO Yönetim Kurulu Üyesi Kenan Engin’in açılış konuşması sonrasında Belgesel Yapımcısı İsmail Kahraman moderatörlüğünde 
başlayan panelde Yalova İnşaat Mühendisleri Odası Başkanı Kasım Polat, Uluslararası Müteahhit Sanayici ve İş Adamları Derneği 
Başkanı Zeki Gedikoğlu ve Sakarya Üniversitesi Öğretim Görevlisi Prof. Dr. Kemalettin Yılmaz’ın sunumları gerçekleştirildi.
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Türkiye Ekonomi Şurası 2023

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Türkiye Ekonomi Şurası, TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğinde 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ve ilgili bakanlar ile oda ve borsa başkanlarının katılımıyla TOBB İkiz Kuleler'de yapıldı. 

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu reel sektör firmalarının son dönemde finansmana erişimde büyük zorluklar yaşadığını belirterek, 
"Özellikle KOBİ kredilerinin reel olarak artmaması, zincirleme etkiyle ülkenin ve sektörlerin tamamına olumsuz yansıyor." dedi.

Hisarcıklıoğlu’nun ev sahipliğini yaptığı TOBB Türkiye Ekonomi Şurası’na, Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, Yalova Ticaret ve 
Sanayi Odasını temsilen Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek ve diğer oda-borsa başkanlarının yanı sıra; Hazine ve Maliye Bakanı 
Mehmet Şimşek, Ticaret Bakanı Ömer Bolat, Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan, Tarım ve Orman Bakanı İbrahim 
Yumaklı, Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı Alparslan Bayraktar ile Cumhurbaşkanlığı 
Strateji ve Bütçe Başkanı İbrahim Şenel katıldı. Y

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, yaptığı konuşmada, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın talimatıyla başlatılan ekonomi 
şuralarının, kamu ile özel sektörün bir araya geldiği, sıkıntıları ve önerilerini doğrudan icra makamına iletebildiği çok önemli bir platform 
olduğunu söyledi.

Yalova Valisi Dr. Hülya Kaya’nın Karşılama Törenine Katıldık

Yalova Valiliği görevine atanan Dr. Hülya Kaya, Yalova Valiliği bahçesinde il protokolünün katıldığı bir törenle karşılanarak görevine 
başladı. Yalova Ticaret ve Sanayi Odasını temsilen Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek karşılama protokolünde yer aldı.

Valilik personelinin çiçek takdimiyle karşılanan Vali Kaya, tören mangasını karşıladıktan sonra vali yardımcıları, kurum müdürleri, emniyet 
ve jandarma mensupları, siyasi parti ve sivil toplum kuruluşlarının temsilcileriyle tanıştı.
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YTSO, bölgedeki işletmelerin sürdürülebilir büyüme ve gelişimini 
desteklemek amacıyla önemli bir adım atmaya hazırlanıyor.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası, bölgedeki işletmelerin sürdürülebilir büyüme ve gelişimini desteklemek amacıyla önemli bir adım 
atmaya hazırlanıyor. Doğu Marmara Kalkınma Ajansı tarafından sunulan "Kurumsallaşma Teknik Destek Programı" kapsamında, 
üyelerimiz için yepyeni bir fırsat sunuyoruz.

Proje ile ilgili açıklama yapan YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, “Daha önce dijitalleşme, yeşil enerji ve kurumsallaşma 
gibi konularda başarıyla gerçekleştirdiğimiz projelerle, bölgesel işletmelerin gelişimine katkı sağladık. Şimdi ise aile şirketlerinin ve üretici 
kooperatiflerinin kurumsal düzeylerini artırmayı ve sürdürülebilirliklerini güçlendirmeyi hedefliyoruz. Bu kapsamda, "Aile Şirketleri ve 
Kooperatiflerde Kurumsallaşma - Sürdürülebilirlik" başlıklı projemizi başlatıyoruz. Proje, bölgede faaliyet gösteren aile şirketlerinin ve 
üretici kooperatiflerinin mevcut durumlarını tespit etmeyi, karşılaştıkları zorlukları ve ihtiyaçları analiz etmeyi amaçlıyor. Bu önemli 
adımların ardından çözüm odaklı danışmanlık hizmetleri sunulacak, kapasite artırıcı eğitimler düzenlenecek ve işletmelerin geleceğe 
yönelik eylem planları, yol haritaları ve strateji belgeleri hazırlanacak.

Projemiz en az 10 aile şirketi veya üretici kooperatifini içerecek şekilde tasarlandı. Bu işletmelerin kurumsallaşma süreçlerini desteklemek 
ve sürdürülebilirliklerini sağlamlaştırmak için çeşitli faaliyetler gerçekleştirilecek. Projenin amacı, işletmelerimizin rekabet güçlerini 
artırmak, daha etkin bir kurumsal yapı oluşturmak ve uzun vadeli başarılarını teminat altına almak. İşletmelerimizi daha güçlü, 
sürdürülebilir ve rekabetçi hale getirmek için Doğu Marmara Kalkınma Ajansı'nın sağladığı 200.000 TL'lik hibe desteği ile bu projeyi 
hayata geçirmeyi planlıyoruz.  Yalova Ticaret ve Sanayi Odası olarak, bölgedeki işletmelerin gelişimine ve kalkınmasına yönelik 
çalışmalarımıza hız kesmeden devam ediyoruz. Aile şirketleri ve üretici kooperatiflerini destekleyerek, bölge ekonomisine katkıda 
bulunmayı sürdüreceğiz” dedi.

Yalova Aronyası'nın dördüncü Hasat Günü Etkinlikleri'ne katıldık

Bu yıl Yalova Aronyası'nın dördüncü Hasat Günü Etkinlikleri'ne katıldık.

Yalova’nın İlk Coğrafi İşaretli Tarım Ürünü olan bu meyvenin üretimi ve satış pazarlamasına destek vermeye devam ediyoruz. Yalova’nın 
marka değeri olacak Aronya’nın ulusal ve uluslararası alanda markalaşması adına çalışmalarımıza devam edeceğiz.
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YTSO'da Tarım ve Kırsal Kalkınmayı Destekleme Temsilciliği 
açılıyor.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Yalova'nın kırsal kalkınma alanındaki desteklerini artırmak 
amacıyla önemli bir adım attıklarını açıkladı.

Başkan Demiryürek, yaptığı açıklamada "Üyelerimizin ve Yalova'nın kırsal kalkınma desteklerinden daha fazla faydalanabilmesi amacıyla 
hizmet binamızda tarım ve kırsal kalkınmayı destekleme temsilciliğini açıyoruz. Üyelerimizin ve Yalovalı üreticilerimizin IPART3 hibe 
destek fonlarından faydalanmasına projeler yazılmasına Tarım ve Kırsal Kalkınmayı Destekleme Kurumu Bursa İl Koordinatörü Bilal Tunç 
ile birlikte yardımcı olacağız."

Tarım ve Kırsal Kalkınmayı Destekleme Kurumu'nun (TKDK) kırsal bölgelerde tarım ve tarımsal sanayi alanındaki faaliyetleri 
desteklemek amacıyla sunduğu teşviklere de değinen Demiryürek, "TKDK kırsal bölgelerde tarım ve tarımsal sanayi alanındaki 
faaliyetler ile geçimini sağlayan kişilere ve toplumlara, daha iyi koşullar altında yaşayıp daha iyi faaliyetlerde bulunabilmesi için sunulan 
teşviklerdir. Yapılan maddi ve manevi yardımlarla birlikte kırsal alanlarda kalkınma sağlanması ve yapılan faaliyetlerden en yüksek fayda 
elde edilmesi sağlanacaktır. TKDK projeleri kapsamında yatırımcılara 3.000.000 Euro'ya kadar % 50 ile % 75 oranları arasında hibe 
desteği sunulacaktır. Ayrıca yapılacak olan yatırımlarda KDV ve ÖTV muafiyeti sağlanacaktır." dedi

Başkan Demiryürek, odalarında açılacak olan TKDK destek bürosu ile vatandaşların bilgilendirileceğini ve proje kabul işlemlerinin bu 
büroda gerçekleştirileceğini belirtti. 2023 yılı içinde IPARD III programı çağrıları yayınlanacak ve Yalova'da proje kabul işlemlerinin 
başlayacağını da açıkladı.

Yalova Üniversitesi İdeal Hukuk Klübüyle Bir Araya Geldik
Geleceğin hukuk profesyonellerine pratik deneyimler ve eğitim 
fırsatları sunmak amacıyla Yalova Üniversitesi İdeal Hukuk Kulübü 
ile işbirliği yapma kararı alındı. Bu işbirliği, öğrencilere hem teorik 
bilgilerini geliştirme hem de iş dünyasındaki pratik uygulamalara 
katılma şansı verecektir. Yalova Ticaret ve Sanayi Odası olarak, bu 
genç yeteneklerle işbirliği yaparak onlara iş dünyasının içinde nasıl 
başarılı olabilecekleri konusunda rehberlik etmeyi hedefliyoruz.

Görüşmede Yalova Üniversitesi İdeal Hukuk Kulübü üyelerine, 
teorik bilgilerinin ötesinde pratik uygulamalar ve iş dünyasındaki 
fırsatlar hakkında fikirler verildi. Ayrıca, Yalova Ticaret ve Sanayi 
Odası bünyesinde faaliyete geçecek olan arabuluculuk merkezi 
hakkında bilgi verilerek, öğrencilerin bu merkezde aktif bir rol 
oynaması teşvik edildi.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, "Genç hukuk öğrencilerine iş dünyasının kapılarını açmak 
ve onları iş dünyasının gerçeklerine hazırlamak bizim için önemlidir. Bu işbirliği, öğrencilere değerli deneyimler kazandıracak ve aynı 
zamanda iş dünyamız için yeni yetenekler keşfetmemize yardımcı olacaktır" dedi.
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Bulgaristan Bursa Konsolosu Momçil Rusinov Odamıza Ziyarette
Bulundu

Bulgaristan Bursa Konsolosu Momçil Rusinov odamızı ziyaret ederek YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Başkan 
Yardımcısı Sercan Şık ve Meclis Başkan Yardımcısı Abdurrahman Tutuğ ile görüşme gerçekleştirdi.

Gerçekleştirilen  toplantıda Bulgaristan ve Yalova arasındaki ticari ilişkileri güçlendirmek amacıyla önemli adımların atılmasına olanak 
sağlamak amacıyla fikir alışverişi yapıldı. 

YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek,"Bulgaristan ve Yalova arasındaki ticari ilişkilerin geliştirilmesi, iş dünyası için yeni 
fırsatlar ve ekonomik katkılar anlamına gelmektedir. Bu işbirliği, her iki ülkenin iş dünyası için yeni pazarlara erişim sağlayacak ve ticari 
faaliyetlerin artmasına olanak tanıyacaktır. Böylece Yalova'nın ekonomik büyümesine ve iş imkanlarının genişlemesine destek olacak 
adımların atılmasına katkıda bulunacaktır" dedi

Türkiye’nin Yerli ve Milli Otomobili TOGG, YTSO’ya Teslim Edildi

TOBB öncülüğünde 81 ilden 365 oda ve borsa başkanımız bir kura çekimi gerçekleştirdiğini belirten YTSO Genel Sekreteri Taner ERİŞ, 
“YTSO olarak kura çekimimiz neticesinden yerli ve milli aracımızı teslim aldık.

Türkiye'nin yerli ve milli otomobili TOGG'u teslim almanın gururunu yaşıyoruz. Bu önemli aracın Yalova Ticaret ve Sanayi Odamıza 
teslim edilmesi, ülkemiz sanayisinin ve üretiminin gücünü bir kez daha göstermektedir. Odamıza hayırlı olmasını temenni ediyor, Bu 
vesile ile Başta Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan olmak üzere, TOBB Başkanım Rifat Hisarcıklıoğlu'na, tüm TOGG 
çalışanlarına ve tüm yatırımcı kuruluşlarımıza teşekkürlerimizi iletiyoruz” dedi.
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YTSO Yalova Üniversitesi İş Birlikteliğinde Yeni Adım

Odamız üyelerinin işlerinin gelişmesine, personellerinin eğitim ve bilgilerinin artmasına yönelik olarak Yalova Üniversitesi Sürekli Eğitim 
Uygulama ve Araştırma Merkezi (YUSEM) Müdürü Prof Dr. Muharrem Er ve Müdür Yardımcısı Dr. Öğretim Görevlisi Kemal Demir 
ile yaptığımız istişareler neticesinde YTSO üyelerinin iş yerlerinde, yerinde ve uygulamaları olarak eğitimler düzenlenecektir. Yine 
YUSEM aracılığı ile üyelerimizin ihtiyaç duyduğu proje yazımı ve danışmanlık konularında da hizmet sağlanacaktır.

Bu kapsamda Yönetim ve yöneticilik eğitimleri, Yabancı Dil eğitimleri, Hukuk alanında eğitimler, bilgisayar eğitimleri, kişisel gelişim 
eğitimleri, kaynak eğitimleri gibi konularda üyelerimize hizmet verilebilecektir. Üyelerimizin talep etmeleri halinde Odamız Genel 
Sekreteri Taner Eriş le görüşmeleri halinde bu imkandan faydalanabileceklerdir.

2023-2 Meclis ve Meslek Komiteleri Müşterek Toplantısı
gerçekleştirildi

2023 yılı ikinci Meclis ve Meslek Komiteleri Müşterek Toplantısı 26 Ekim 2023 tarihinde Meclis Toplantı Salonunda Meclis Başkanı 
Muhammet Sarıoğlu başkanlığında Meclis ve Meslek Komite Üyelerinin katılımlarıyla  gerçekleştirildi.

Toplantı’da Yönetim Sistemleri ve Akreditasyon Uzmanı İbrahim Akkanat’ın “YTSO 2023-2027 Stratejik Planlama Süreci” sunumu 
gerçekleştirildi.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek’in Yönetim Kurulu faaliyetleri hakkında bilgi vermesinin 
ardından gündem maddelerini görüşüldü. Meslek komite üyeleri ve meclis üyelerinin görüş ve önerilerini sunmalarının ardından toplantı 
sona erdi.

YTSO’dan Haberler
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YTSO Kadın Girişimciler Kurulu Seçimleri Tamamlandı

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği koordinasyonunda, kadın istihdamının vurgulanması, girişimciliğin geliştirilmesi ve sürdürülebilirliğinin 
sağlanması amacıyla Türkiye genelinde odalar ve borsalar bünyesinde faaliyetlerini yürüten, TOBB Kadın Girişimciler kuruluna bağlı 
YTSO Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi seçimleri tamamlandı.  YTSO Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi üyeleri odamızı 
ziyaret ederek YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek ve Meclis Başkanı Muhammet Sarıoğlu ve Başkan Yardımcısı Galip 
Atik ile görüşme gerçekleştirdi. 

YTSO Meclis salonunda gerçekleştirilen toplantıda seçilen icra komitesi üyelerini tebrik eden YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil 
Demiryürek, kadın girişimciliğinin önemine değinerek, “Gerçekleştirilen seçimlerle göreve gelen kıymetli kadın girişimcilerimizi tebrik 
eder, çalışmalarında başarılar dilerim” dedi.

YTSO Genç Girişimciler Kurulu Seçimleri Tamamlandı

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Yalova Genç Girişimciler Kurulu ilk toplantısını yaparak İcra Komitesi görev dağılımını yaptı. 
Gerçekleştirilen toplantıda Yalova Genç Girişimciler Kurulu Başkanı İdris Safa Kaya olurken Başkan Yardımcılıklarına Ahmet Yiğit Gürer 
ve Harun Güleç seçildi.

Toplantı sonrasında kurul üyeleri YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek ve Meclis Başkanı Muhammet Sarıoğlu bir araya 
geldi. Kurul üyelerini kutlayan Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek “TOBB Yalova İl Genç 
Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkan ve Yardımcısı seçilen arkadaşlarımı kutluyorum. Bundan sonra kurulumuzla da çok başarılı 
çalışmalar içerisinde olacağımıza inanıyorum” dedi. Toplantıda Genç Girişimcilere başarılar dileklerini ileten YTSO Meclis Başkanı 
Muhammet Sarıoğlu “YTSO Meclisi olarak daima genç girişimciler kurulumuzun yanında olacak ve çalışmalarının daha verimli, etkili 
sonuçlar vermesi adına birlikte çalışacağız” dedi
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Esenköy Belediyesi'nin hizmete açtığı yeni hizmet binasını 
ziyaret ettik

Odamız Yönetim Kurulu Üyeleri olarak, Esenköy Belediyesi'nin hizmete açtığı yeni hizmet binasını ziyaret ederek, belediye çalışmaları 
hakkında bilgi aldık. Modern ve işlevsel tasarıma sahip yeni belediye hizmet binası, Esenköy’ün daha etkin hizmet almasına katkı 
sağlayacaktır. Belediye Başkanımız Mehmet Temel'in öncülüğünde gerçekleşen bu girişim, belde için büyük bir kazanım. Emeği geçen 
herkese teşekkür ederiz.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası (YTSO) Yönetimi, 
PSB *Anatolia 2023 Fuarı'na Katılan Yalovalı Üreticileri Ziyaret Etti

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası (YTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Yönetim Kurulu Üyesi Murat Yürektürk, Meclis 
Başkan Yardımcısı Selami Doğancı ve Genel Sekreter Taner Eriş, Sapanca'da düzenlenen PSB Anatolia 2023 Peyzaj, Süs Bitkileri, Bahçe 
Sanatları ve Ekipmanları Fuarı'na katılan üyelerimizin stantlarını ziyaret ederek görüş alışverişinde bulundular.

YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, ziyaretleri sırasında Yalova'nın çiçek kenti olduğunu ve bu fuarın Yalova'nın çiçekcilik 
potansiyelini vurgulamak adına önemli bir adım olduğunu belirtti. Ayrıca, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası olarak sektör temsilcileriyle 
birlikte Yalova'da yeniden çiçek fuarı düzenlemek için çalışmalara başlayacaklarını açıkladı.
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Yalova Güç Birliği Derneği Ziyaretimiz

YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Başkan Yardımcısı Galip Atik, yönetim kurulu üyeleri Murat Yürektürk, Ertuğrul Evci 
ve Tamer Yazıcı, Yalova Güç Birliği Derneği Başkanı Bahattin Sabahçı ve dernek üyelerini ziyaret ederek hayırlı olsun dileklerini iletti.

Yalova Güç Birliği Derneği’nin faaliyetleri ve projelerine de yer verilen görüşmede, YTSO Başkanı Cemil Demiryürek “Derneğin genç 
bir kadro ile özverili bir çalışma ortaya koyduklarını, Yalova’mızın geleceği için hep birlikte çalışacaklarını belirterek Yalova Ticaret ve 
Sanayi Odası olarak üzerimize düşen ne varsa yapmaya hazırız. Birlikte güzel projeler gerçekleştireceğimize inanıyorum. Dinamik ve 
genç yeni yönetimizin hayırlı olmasını diliyor, dernek olarak yaptığınız çalışmalar içinde ayrıca teşekkür ediyorum” dedi.

MHP Yalova İl Başkanlığı Ziyaretimiz

YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, 
Başkan Yardımcısı Galip Atik, yönetim kurulu üyeleri 
Murat Yürektürk, Ertuğrul Evci ve Tamer Yazıcı, Milliyetçi 
Hareket Partisi (MHP) Yalova İl Başkanlığı’na yeniden 
seçilen Ahmet İhsan Gündoğan ve yönetimini ziyaret 
ederek hayırlı olsun dileklerini iletti.

Deva Partisi Yalova İl Başkanlığı Ziyaretimiz

YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Başkan 
Yardımcısı Galip Atik, Yönetim Kurulu Üyeleri Murat Yürektürk, 
Ertuğrul Evci ve Tamer Yazıcı, Meclis Üyesi Mustafa Dağ ile 
Odamız 1.Meslek Komite Başkanı Gökan Doğan Deva Partisi 
Yalova İl Başkanlığı’na seçilen Davut Cengiz ve il yönetimini 
ziyaret ederek hayırlı olsun dileklerini iletti.

Türk Kızılay Yalova Şubesi Ziyaretimiz
YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Başkan 
Yardımcısı Galip Atik, Yönetim Kurulu Üyeleri Murat Yürektürk, 
Ertuğrul Evci ve Tamer Yazıcı, Meclis Üyesi Mustafa Dağ ile 
Odamız 1.Meslek Komite Başkanı Gökan Doğan, Kızılay 
Haftası kapsamında Türk Kızılay Yalova Şube Başkanı Selvet 
Duman'ı ziyaret etti.  Ziyaret sırasında yapılan açıklamada, kan 
bağışının acil ve sürekli bir ihtiyaç olduğu vurgulandı. 
Demiryürek, kan vermenin toplumun sağlık sistemi içinde kritik 
bir rol oynadığını belirterek herkesi kan bağışına davet etti.
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Yalova Üniversitesi 10. Örgütsel Davranış Kongresi Açılış Programı

Yalova Üniversitesi 10. Örgütsel Davranış Kongresi, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası'nda gerçekleştirilen açılış programıyla başladı.

Yalova Valisi Dr. Hülya Kaya, İl Genel Meclis Başkanı Hasan Soygüzel, Yalova Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Mehmet Bahçekapılı, 
Altınova Belediye Başkanı Metin Oral, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Cemil Demiryürek, Yalova Üniversitesi öğretim üyeleri, 
kongre katılımcıları ve basın mensuplarının iştirak ettiği toplantının açılış konuşmasını, aynı zamanda kongre dönem başkanı olan Yalova 
Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Senay Yürür Karslıoğlu yaptı. Açılış programı, katılımcı ve sponsorlara teşekkür ve hediye 
takdimi ile devam ederken, açılış oturumunun hemen öncesinde ise klasik müzik dinletisi gerçekleşti. 10.Örgütsel Davranış Kongresi’nin 
açılış oturumu Başkent Üniversitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Selami Sargut’un “Örgütsel Araştırmaları Gerçeklikle Sınanması” 
sunumuyla gerçekleşti. Açılış oturumu sonunda Yalova Valisi Dr. Hülya Kaya, Prof. Dr. Sargut’a teşekkür ederek hediye takdim etti.

Kredi Garanti Fonu Yönetim Kurulu Başkanı Erdoğan Özegen’e 
ziyaret gerçekleştirdik

Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek ve Meclis Başkanı Muhammet Sarıoğlu, Kredi Garanti Fonu (KGF) Yönetim 
Kurulu Başkanı Erdoğan Özegen'i ziyaret etti.  Ziyarette; Kredi Garanti Fonu Destekleri hakkında görüşme yapıldı. Yalova Ticaret ve 
Sanayi Odası üyelerinin KGF Kredisi konusunda talep ve beklentileri ileterek, yaşanılan sorunlar ve çözüm önerileri hakkında istişarede 
bulunuldu.
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Yalova Gastronomi Günü Etkinliği odamızda gerçekleştirildi

Yalova Valiliği ve Yalova İl Kültür Turizm Müdürlüğü tarafından YTSO katkılarıyla gerçekleştirilen “Yalova Gastronomi Günü” 
etkinliğinin söyleşi oturumu YTSO Konferans Salonunda gerçekleştirildi. Etkinlik öncesinde YTSO Fuayene alanında Yalova Kadın 
Kooperatiflerinin geliştirdiği Gastronomi Ürünleri sergisi ziyaret edildi. Daha sonrasında Yalova Valisi Dr. Hülya Kaya ve Gastronomi 
Turizm Derneği Başkanı Gürkan Boztepe’nin açılış konuşmalarını yaptı. Gastronomi Turizm Derneği Başkanı Gürkan Boztepe’nin 
moderatörlüğünde gerçekleştirilen söyleşide Yalova İl Genel Meclisi Başkanı Hasan Soygüzel, Yalova Atatürk Bahçe Kültürleri Merkezi 
Araştırma Müdürü Dr. Yılmaz Boz, Doç. Dr. Efsun Dindar, Hüseyin Kurtoğulları, Turan Eşlioğlu ve Ferit Doğan Yalova ve Gastronomi 
üzerine görüşlerini bildirdi.  Katılımcılarının sorularının cevaplanması sonrasında etkinlik sona erdi.
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Yalova Su Verimliliği Çalıştayı Odamızda gerçekleştirildi

Yalova Kent Konseyi’nin organizasyonunda, Yalova Valiliği, Yalova İl Özel İdaresi, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası’nın paydaşlığında 
düzenlenen “Yalova Su Verimliliği Çalıştayı” ilgili kurum ve sivil toplum kuruluşlarında görev yapan uzmanların katılımıyla gerçekleştirildi.

Kentimizde ilgili kurum ve sivil toplum kuruluşlarından, otuz dört kişilik uzman ekip, üç oturum şeklinde gerçekleşen çalıştayda su 
verimliliği üzerine görüştü. Kentsel Su Verimliliği, Tarımsal Su Verimliliği ve Endüstriyel Su Verimliliği ana başlıklar olarak belirlendi. 
Oturumların başkanlığını; Yalova Belediyesi İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Müdürü Emirhan Balkaya, Yalova Tarım ve Orman İl Müdürü 
Suat Parıldar ve Yalova Kent Konseyi Yürütme Kurulu Üyesi İdris Durmuş gerçekleştirdi. 

Açılış konuşmasıyla başlayan programda, Yalova Kent Konseyi Başkanı Mustafa Kandemir açılış konuşmasında; “Kent Konseyi olarak, 
kentimiz için çalışmaya ve de üretmeye devam ediyoruz. Göreve geldiğimiz günden bu zamana kadar da elimizden geleni yapıyoruz. 
Bugün de güzel bir çalışmayla yine birlikteyiz. Bugün dünya çevre günü. Böylesine anlamlı günde ve böylesine önemli bir konuda 
sizlerle olmak bizleri sevindiriyor. Dünyanın en büyük sorunlarından biri olan, ülkemizi ve de kentimizi ilgilendiren su sıkıntısına bir nebze 
de olsun çözüm bulmak adına toplandık. 2014 yılında da gerçekleştirdiğimiz su çalıştayı sayesinde kentimizin ilgili dönemdeki su 
sıkıntısını gideren çözüm önerilerini riyasetin emanetçilerine iletmiştik. Kendilerinin gerçekleştirdiği adımlarla da sorun ortadan kalktı. 
Kendilerine teşekkürlerimizi sunuyoruz. Şimdinin ve geleceğin de en büyük sorunu olacak olan su kıtlığı konusuna yeni çözüm önerileri 
bulmak için yeni adımlar atılmasına karar verdik. Yaptığımız çalışmalar ve ön rapor ile birlikte Yalova’ya değer katan sayın valimizi ziyaret 
ettik. Raporumuzu kendilerine sunduk. Su çalıştayı fikrini kendisiyle paylaştık. Kendileri de konuyu önemseyerek, yapılması için elinden 
gelen bütün yardımı bizlere sundu. Kendilerinin riyasetinde de çalışmaya başladık. Şimdi buradayız. Alanında uzman olan 
katılımcılarımızla birlikte çözüm bulmaya çalışacağız.  Programın hazırlanmasında profesyonel ekibimize ve gönüllü arkadaşlarımız 
sizlerin huzurunda teşekkür ediyor, uzman arkadaşlarımıza da çalışmalarında başarılar diliyorum.” Dedi.

Genç Rota Kurul Toplantısı Gerçekleştirildi

Üyelerimizin ara eleman ihtiyaçlarının karşılanması ve meslek liselerinin geliştirilerek öğrenciler tarafından tercih edilme oranlarının 
arttırılmasına yönelik olarak Odamız Genç Rota kurul toplantısı gerçekleştirildi.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Cemil Demiryürek’in başkanlığında gerçekleştirilen toplantıya Genç Rota temsilcileri Metin 
Soysal, Köksal Ketenci, Rezzan Dikici, Kazım Demirtaş, Zuhal Karakoyun ve Emine Yüksekol katılım sağladı.
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Yabancıların Çalışma İzinleri Bilgilendirme Toplantısı yapıldı

YTSO ve İŞKUR il müdürlüğü birlikteliği ile düzenlenen “Yabancıların Çalışma İzinleri” konulu bilgilendirme toplantısı Yalova iş dünyası, 
üyelerimiz, mali müşavirler ve konunun ilgililerinin katılımıyla Konferans Salonumuzda gerçekleştirildi.

Uluslararası İşgücü Genel Müdürlüğü Genel Müdür Yardımcısı Metehan Özcan, Mevzuat ve Uluslararası Antlaşmalar Daire Başkanı 
Harun Aydoğmuş ve Çalışma Uzman Yardımcısı Anıl Mevlüt Güven’in yaptığı sunumlarla başlayan bilgilendirme toplantısı, 
katılımcıların sorularının cevaplanması ardından sona erdi.
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Endonezya-Türkiye İş ve Yatırım Fırsatları

Endonezya Cumhuriyeti İstanbul Başkonsolosluğu ile Yalova Ticaret ve Sanayi Odası'nın ortaklığıyla düzenlenen "Endonezya-Türkiye İş 
ve Yatırım Fırsatları Toplantısı" Yalova Hilton Garden Inn toplantı salonunda gerçekleştirildi.

Toplantıya Endonezya Cumhuriyeti İstanbul Başkonsolosu Darianto Harsono ve Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Cemil Demiryürek başkanlık etti. Toplantıya ayrıca Endonezya Başkonsolosluğu Ticaret Bölümü Konsolosu Shanti Damayanti, 
Muavin Konsolos Miedy Rahma Dhana, Ekonomik İlişkiler Personeli Yogananda Harry Mustofa ile Ömür Can Güler, Endonezya'dan 
PT Excellence firması yöneticisi D. Puspita Handayani ve YTSO üyeleri de katıldı.

Başkonsolos Darianto Harsono ve YTSO Başkanı Cemil Demiryürek'in açılış konuşmalarının ardından, iki ülke arasındaki ticaret ilişkileri, 
ithalat ve ihracat ürünleri ile hacimleri konusunda bir sunum yapıldı. Sunumun ardından, Türkiye-Endonezya ticaretinde Yalova'nın etkin 
olabileceği konular ele alındı ve YTSO üyeleri, firma tanıtımlarını yaparak fikirlerini paylaştılar. Toplantı, bu görüşmelerin alınmasının 
ardından sona erdi.
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Üyelerimize Yönelik Avantajlı 
Fırsatlar Sunmaya Devam Ediyoruz.

Kazım Karabekir Mahallesi Termal Yolu üzerinde bulunan Shell istasyonu içinde faaliyet gösteren RİVAYET STEAK HOUSE ile %15 
indirim protokolü imzaladık. 

Bu anlaşma, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası üyelerinin restoranda ayrıcalıklı fiyatlarla hizmet almasını sağlayacak. YTSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, indirim protokolüyle ilgili olarak yaptığı açıklamada, üyelerimizin bu fırsatı değerlendirerek 
RİVAYET STEAK HOUSE'da kaliteli yemekleri daha uygun fiyatlarla çıkarabileceklerdir, bu işbirliğinin Yalova ekonomisine katkı 
sağlayacağına inanıyorum. Yerel işletmelerle yapılan bu tür anlaşmaların ticari hayata olumlu etkileri olacaktır. Oda olarak, üyelerimizin 
ticari faaliyetlerini desteklemek, iş birliklerini geliştirmek ve yerel ekonomiyi güçlendirmek adına çalışmalarımıza devam edeceğiz. 
Rivayet Steak House yetkilileri Hakkı Çalışkan ve Evcim Çalışkan’a ziyaretleri ve protokol için teşekkürlerimi sunuyorum” dedi.

RİVAYET STEAK HOUSE 

GAZİDENT ÖZEL DİŞ POLİKLİNİĞİ

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek yaptığı açıklamada, “Yalova Ticaret ve Sanayi Odası olarak, 
üyelerimizin sağlık hizmetlerine daha kolay erişimini ve hayat kalitesini artırmayı amaçlıyoruz. Bu doğrultuda, Gazident Özel Diş 
Polikliniği ile "Sağlıkta İndirim" protokolü imzaladık.

Yapılan protokol kapsamında, Yalova Ticaret ve Sanayi Odası üyeleri ve birinci derece yakınları, Gazident Özel Diş Polikliniği'nde 
ücretsiz muayene olabilecekler ve diş tedavi hizmetlerinden %20 (Cerrahi, Ortodonti ve implant hizmetlerinde %15) indirimden 
faydalanabilecekler. Bu indirimler sayesinde üyeler ve aileleri, daha uygun maliyetlerle sağlık hizmetlerinden yararlanabilecekler.

Başkan Demiryürek, konuşmasında üyelerin refahını artırmaya yönelik adımlar atmaya devam edeceklerini vurguladı. Gazident Özel 
Diş Polikliniği ile imzalanan bu protokolün üyelere hayırlı olmasını dileyerek, sağlıkta indirim protokolünün üyelere ve ailelerine sağlık ve 
mutluluk getirmesini temenni etti.
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YTSO ve Meraklı Çocuk Dünyası Anaokulu arasında Oda üyeleri ve personelini kapsayan indirim protokolü imzalandı.

YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Başkan Yardımcısı Galip Atik, Genel Sekreter Taner Eriş ve Meraklı Çocuk Dünyası 
Anaokulu Kurucusu Gülin Uran’ın imzaladığı protokol ile tüm YTSO üyelerine yaptıracakları yeni kayıtlar için 2023-2024 eğitim-
öğretim yılına ait Milli Eğitim Mevzuatı çerçevesinde güncel kayıt ücreti üzerinden %20 oranında ‘Eğitim İndirimi’ verilecektir.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek yaptığı açıklamada, “Yalova Ticaret ve Sanayi Odası olarak, 
üyelerimizin sağlık hizmetlerine daha kolay erişimini ve hayat kalitesini artırmayı amaçlıyoruz. Bu doğrultuda, Özel Aktif Hastanesi ile 
"Sağlıkta İndirim" protokolü imzaladık.

Bu protokol kapsamında, YTSO üyeleri ve birinci derece yakınları, Özel Aktif Hastanesi'nde Fizik Tedavi, Nöroloji, Kardiyoloji, Üroloji, 
Ortopedi, Göz Hastalıkları, Çocuk Cerrahisi, Çocuk Hastalıkları, Dahiliye, KBB, Genel Cerrahi, Beyin Cerrahisi, Göğüs Hastalıkları, 
Kadın Hastalıkları ve Doğum, Kalp ve Damar Cerrahisi branşlarında muayene, tetkik ve tedavi hizmetlerinde %30 indirimden 
faydalanabileceklerdir. Bu indirimler sayesinde, üyelerimiz ve aileleri daha uygun maliyetlerle sağlık hizmetlerinden 
yararlanabileceklerdir. Yalova Ticaret ve Sanayi Odası olarak, üyelerimizin refahını artırmaya yönelik adımlar atmaya devam edeceğiz. 
Özel Aktif Hastanesi ile imzalanan bu protokolün üyelerimize hayırlı olmasını diliyorum. Sağlıkta indirim protokolünün üyelerimize ve 
ailelerine sağlık ve mutluluk getirmesini temenni ediyorum” dedi.

Üyelerimize Yönelik Avantajlı 
Fırsatlar Sunmaya Devam Ediyoruz.

ÖZEL AKTİF HASTANESİ  

MERAKLI ÇOCUK DÜNYASI ANAOKULU
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Yalova Ticaret ve Sanayi Odası (YTSO), üyelerinin sağlığını önemseyerek, ağız ve diş sağlığı alanında yeni bir avantaj sunmak için Özel 
V Dent Diş Polikliniği ile iş birliği protokolü imzaladı. Protokol imza törenine YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Başkan 
Yardımcısı Galip Atik ile Özel V Dent Diş Polikliniği Yetkilileri Cemre Baş ve Uzm.Dt.Utku Can Kemeç katıldı.

Yalova Ticaret ve Sanayi Odası olarak, oda üyelerinin sağlık hizmetlerine daha kolay erişimini ve hayat kalitesini artırmayı amaçladıklarını 
belirten YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, "Bugün, ağız ve diş sağlığı alanında da üyelerimize özel fırsatlar sunmak için 
Özel V Dent Diş Polikliniği ile bir araya geldik. Bu protokol ile üyelerimiz ve birinci derece yakınları, üye kimlik kartlarını ibraz ederek 
ağız ve diş sağlığı muayene ve diş tedavi hizmetlerinden %20 indirimle faydalanabileceklerdir.  Protokolümüzün tüm üyelerimize hayırlı 
olmasını diliyorum" dedi.

Özel V Dent Diş Polikliniği Yetkilisi Cemre Baş da protokolün imzalanmasının sevincini yaşadıklarını ifade ederek, "Yalova Ticaret ve 
Sanayi Odası gibi kentin en dinamik ve güçlü kuruluşu ile iş birliği yapmaktan mutluluk duyuyoruz. Bu protokol çerçevesinde oda 
üyeleri ve birinci derece yakınları, yılda bir kez diş hekimi muayenesi ve panoramik röntgen tedavisinden ücretsiz yararlanacaklar. Ayrıca, 
protokol kapsamında çocuk diş hekimi tedavileri, kompozit dolgu, kanal tedavisi, tam protez, bölümlü protez, diş çekimi, implant, 
gömülü diş operasyonu, detertaj ve ortodontik tedavi gibi birçok hizmetten indirimli olarak faydalanabilecekler. Sağlık herkes için 
önemlidir.  dedi.

Üyelerimize Yönelik Avantajlı 
Fırsatlar Sunmaya Devam Ediyoruz.

ÖZEL V DENT DİŞ POLİKLİNİĞİ

Pazarama'da 31 Aralık tarihine kadar yeni mağaza açan üyelerimize, üyelik 
başlangıç tarihinden  itibaren 3 ay süreyle %50 komisyon indirimi fırsatı.

Aşağıdaki linkten Pazarama'da mağaza açıp, avantajlı komisyon indirimi 
kampanyasından faydalanabilirsiniz.

https://isortagim.pazarama.com/auth/seller-application

İndirimden yararlanabilmek için mağaza açılış işlemlerini gerçekleştirirken 
“Pazarama'ya nerden ulaştınız” kısmında diğer sekmesinden Yalova Ticaret 
ve Sanayi Odası'nı seçmeniz gerekmektedir.

e-ticaret “PAZARAMA”
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Black Bird Thermal & Spa Yalova Hotel Genel Müdürü Rahmi Çağrı Kaya, Satış Pazarlama Müdürü Ali Rıza Akabey ile Uzman 
Fizyoterapist Alperen Özcimder odamızı ziyaret ederek YTSO Yöneticileri ile bir araya geldi.  Ziyarette, Black Bird Thermal & Spa 
Yalova Hotel Genel Müdürü Rahmi Çağrı Kaya, YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, Yönetim Kurulu Üyesi Kenan Engin 
ile YTSO Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı Merva Gençer’e Otel hizmetleri ve otelde verilmeye başlanan Fizyoterapi hizmetleri 
hakkında bilgilendirmede bulundu.  YTSO Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Demiryürek, “Black Bird Thermal & Spa Yalova Hotel'in 
sağladığı fizyoterapi hizmetlerine ve termal turizmine katkılarından dolayı tebrik ederim. Bu tür yenilikçi hizmetler Yalova'nın turizm 
potansiyelini artırmakta ve sağlık turizminde öncü bir rol oynaması yolunda önemli bir adımdır. Bizlerde Yalova Ticaret ve Sanayi Odası 
olarak, Yalova Turizm İl Müdürlüğü işbirliğiyle gerçekleştirdiğimiz info gezileriyle Yalova'nın turizm potansiyelini tanıtmak, ulusal ve 
uluslararası platformlarda marka değeri oluşturmak istiyoruz. Turizm sektörü temsilcilerinin, gazetecilerin, tur operatörlerinin ve diğer 
paydaşların Yalova'yı ziyaret ederek turizm imkanları hakkında bilgi sahibi olmalarını sağlamakta ilin turizm potansiyelini ortaya çıkararak 
daha fazla turistin Yalova'yı ziyaret etmesini sağlayacaktır” dedi.

Üyelerimize Yönelik Avantajlı 
Fırsatlar Sunmaya Devam Ediyoruz.

BLACK BİRD THERMAL & SPA YALOVA HOTEL

YTSO, ağız ve diş sağlığı alanında yeni bir 
avantaj sunmak için Meva Ağız ve Diş Sağlığı 
Polikliniği ile iş birliği protokolü imzaladı.

Meva Ağız ve Diş Sağlığı Polikliniği ile yapılan 
protokol ile YTSO Üyeleri, çalışanları ve birinci 
derece yakınlarına Ağız Diş ve Çene Cerrahisi 
alanındaki implant operasyonları, cerrahi 
çekim, zirkon kaplama, monolitik zirkon 
kaplama, metal destekli porselen kaplama 
işlemlerinde liste fiyatı üzerinden %10, kanal 
tedavisi, diş çekimi, dolgu, detertraj 
tedavilerinde liste fiyatı üzerinden %20 indirim 
uygulanacaktır.

MEVA AĞIZ VE DİŞ SAĞLIĞI POLİKLİNİĞİ
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Dünyanın yeni zenginleri çağı yakalayan ve icat çıkaranlar

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu 100. Yıl G 3 Zirvesi’nde yaptığı konuşmada e-ticaret 
üzerinden dünyanın her yerine mal satmanın mümkün olduğuna işaret ederek, “Bu yılın ilk 6 ayında Türkiye'nin e-ticaret hacmi, önceki 
yıla göre yüzde 110 arttı. 653 milyar lira ticaret hacmi gerçekleşti. Buradaki fırsatı görüp, değerlendirenler için müthiş fırsatlar ortaya 
çıktı. Bu konu sadece yurtiçiyle de sınırlı değil. E-ihracat hacmi de 2 milyar doları aştı. Ama bu alanda kat edeceğimiz daha büyük 
mesafeler var” dedi. Hisarcıklıoğlu dünyanın yeni zenginlerinin çağı yakalamayı başaran ve icat çıkaran girişimciler olduğunu söyledi. 

Zirvede bir konuşma yapan TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, “Yıllardır hep şuna dikkat çektim, vurguladım. Dijital devrimle karşı 
karşıyayız. Artık internetle, pek çok ülkeye mal satmak mümkün. E-ticaret üzerinden, dünyanın her köşesine ulaşabilirsiniz. Milyarlarca 
potansiyel müşteri, trilyon dolarlık pazarlar, hepsi elinizin altında. Ancak daha yapılacak işler var. KOBİ'lerimizin ancak yüzde 25'i e-
ticarete dahil oluyor ve sadece yüzde 4'ü e-ihracat yapabiliyor” dedi.

 Öte yandan, ihracat denildiğinde, akıllara sadece tekstil, gıda veya eşya satmanın da gelmemesini isteyen Hisarcıklıoğlu, “Türkiye’den 
doğan, yenilikçi iş modelleri de, dünyada da tutuyor. Mesela pek çoğunuz, internet üzerinden dağıtım yapan firmalardan bir şeyler 
almışsınızdır. Esasında bu işin aslı, eskiden bizim bakkalların ‘çocukla siparişi gönderme’ modeliydi. İşte Türk girişimcileri, bu bizim eski iş 
modeli icadımızı modernleştirdi ve günümüze taşıdı. Dijital uygulamayla ve kendi depolarından motorlu kuryelerle dağıtım yaparak, 
büyüttü. Aynı işi Avrupa ve Amerika’ya da yaydılar. Yine bakın, eskiden en işlek caddede mağaza, market sahibi olmak önemliydi. 
Şimdi, dünyanın en değerli arazisi nerede?, cep telefonlarımızın ekranlarında. Önemli olan bu değerli arazide yer kapabilmektir. Yani 
cep telefonu ekranında yer alabilmektir” diye konuştu.
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"Nitelikli insan kaynağını, meslek liselerinden ve 
mesleki eğitim merkezlerinden karşılamak istiyoruz”

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Türkiye Eğitim 
Meclisi Toplantısı, Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin ve TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu'nun katılımıyla, TOBB İkiz 
Kuleler Sosyal Tesisler'de gerçekleştirildi. 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, buradaki 
konuşmasında, eğitimin bir ülkenin temel yapı taşı olduğunu 
ifade etti.

Özel sektörün eğitim alanında yapacağı yerinde girişimlerin, 
özellikle üniversitelerin kalitesini artıracağına, beşeri 
sermayenin gelişimine katkıda bulunacağına işaret eden 
Hisarcıklıoğlu, "İşte biz de TOBB olarak, bu vizyonla, 2006'da 
TOBB Türkiye Eğitim Meclisimizi kurduk. Meclisimiz o 
günden bu yana, insan odaklı yaklaşımıyla, eğitimde kaliteyi 
artırmak ve bunu sürdürülebilir kılmak üzere, özel sektörle 
kamu arasında köprü vazifesi görüyor." dedi.
Hisarcıklıoğlu, söz konusu meclisin, eğitimin her koluna ayrı bir 

hassasiyetle yaklaştığını ve sektörde yaşanan sıkıntıları ilgili 
kurumlarla paylaşarak bunların çözümünün takipçisi olduklarını 
dile getirdi.

Piyasada nakit akışındaki yavaşlama, yüksek enflasyon ve 
maliyet artışlarının kendilerini zorladığını anlatan Hisarcıklıoğlu, 
"Diğer taraftan sektörümüzde haksız rekabete yol açan 
uygulamalar da mevcut. Bu ve benzer sorunlarımızı sürekli 
gündemde tutmaya çalışıyoruz." diye konuştu.

Hisarcıklıoğlu, 81 ilde 81 okul yaptıklarına işaret ederek, 
"Geçmişten bu yana ülkemize kazandırdığımız eğitim tesisi 
sayısı 153 oldu. 2022'de Milli Eğitim Bakanlığımızla 
imzaladığımız Ulusal Eğitime Katkı Protokolü sayesinde, 154 
ilçemize 154 yeni okul yapacağız. Böylelikle ülkemize 
kazandıracağımız eğitim tesisi sayısı 307'ye ulaşacak." 
ifadelerini kullandı.

TOBB ve Enterprise Greece arasında mutabakat zaptı imzalandı

"Türkiye-Yunanistan Ortak Eylem Planı Yüksek 
Düzeyli İşbirliği Konseyi'nin Atina'da gerçekleştirlen 
5. Toplantısı kapsamında Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) ve Enterprise Greece arasında 
mutabakat zaptı imzalandı.
 
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Cengiz Günay ile 
Yunanistan Dışişleri Bakan Yardımcısı Kostas 
Fragoyiannis tarafından imzalanan anlaşma ile iki ülke 
arasındaki ticaret ve yatırım ilişkilerinin gelişimine 
destek olması amaçlanıyor."

36

TOBB’dan Haberler



YTAK BAŞVURULARI BAŞLIYOR

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, Yatırım 
Taahhütlü Avans Kredisi için başvuruların 20 Aralık 2023 
tarihinden itibaren alınmaya başlayacağını açıkladı.

Yatırım Taahhütlü Avans Kredisi (YTAK) çerçevesinde 1 milyar 
TL ve üzeri düzeyde yatırım projeleri için 284 üründen oluşan 
Stratejik Öncelikli Ürün ve 261 başlıktan oluşan Teknoloji 
Alanları Listesi yayımlanmıştı. Başvuruların nasıl yapılacağı da 
belirlendi.

Bakan Kacır, “Teknolojik ve stratejik yatırımlara odaklanan, yıllık 
100 milyar Lira olmak üzere üç yılda 300 milyar Lira limit tahsis 
edilmesi planlanan Yatırım Taahhütlü Avans Kredisi (YTAK) 
programı da sanayicilerimize hayırlı olsun.

Program; yatırımcılarımızın uzun vadeli ve uygun koşullarda 
yatırım kredisine erişimini kolaylaştıracak. Türkiye'nin 
uluslararası rekabet gücünü artıracak ve milli ekonomimizin 
yükselişini destekleyecek.

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı olarak, teknoloji ve strateji 
değerlendirmesi yapacağımız, 1 milyar TL ve üzeri düzeyde 
yatırım projeleri için 284 üründen oluşan Stratejik Öncelikli 
Ürün Listesini ve 261 başlıktan oluşan Teknoloji Alanları 
Listesini yayımladık.

Milli Teknoloji Hamlesi yolculuğumuzu güçlendirecek bu 
programa; 20 Aralık'tan itibaren 
www.yatirimkredisi.sanayi.gov.tr adresi üzerinden 
başvurularınızı bekliyoruz” dedi.

Başvurular, ön başvuru ve kesin başvuru olmak üzere iki 
aşamalı yapılacak.

Türkiye’de yerleşik şirketler tarafından yapılabilecek başvurular, 
elektronik portal üzerinden, firmalar adına yetkilendirilmiş 
gerçek kişiler tarafından yürütülecek. 

Stratejik yatırımlar, proje bazlı yatırımlar ve Teknoloji Odaklı 
Sanayi Hamlesi Programı kapsamında desteklenen yatırımlar, 
ürün veya teknoloji koşulu aranmaksızın başvuruda 
bulunabilecek.

Programdan yararlanmak isteyen yatırımcılar için Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı tarafından Teknoloji/Strateji Puanı (TSP) 
hesaplanacak.

Bakanlık tarafından hesaplanan TSP yatırımcılara bildirilecek.

Yatırımcılar TSP ile TCMB Programı kapsamında yer alan aracı 
bankalara başvurabilecek.

Stratejik Dönüşüm için Üst Düzey İşbirliği

Ekonomi Koordinasyon Kurulu (EKK) Kararları doğrultusunda 
hayata geçirilen bu uygulama ile;

Yatırımcıların uzun vadeli ve uygun koşullarda yatırım kredisine 
erişimi sağlanacak.

• Yüksek teknoloji yatırımları hızlandırılacak.
• Cari denge ve fiyat istikrarına katkı sağlanacak.
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27. TÜKETİCİ ÖDÜLLERİ SAHİPLERİNİ ARIYOR.

Ticaret Bakanlığı, 2023 yılında tüketici bilincinin geliştirilmesi ve 
tüketici haklarının kullanılması konularında önemli faaliyetlerde 
bulunanları ödüllendirmek amacıyla altı farklı kategoride Tüketici 
Ödülleri düzenleyecek. İşte ödül dalları ve başvuru şartları:

A- Bilinçli Tüketici Ödülü
Yasal haklarını kullanmada duyarlılık gösteren tüketiciler 
arasından seçilecek.
Diğer tüketicilere örnek olacak ve başvurusu kesinleşmiş olmalı.

B- Yazılı Basın Tüketici Ödülü
Tüketici korumasına ilişkin yazılar yayınlayan basın kuruluşlarına 
verilecek.
Yazılar tüketici sorunlarına odaklanmalı ve belirli aralıklarla 
yayınlanmış olmalı.

C- Radyo-Televizyon Programı Ödülü
Tüketiciyi bilgilendiren ve eğiten programlara ödül verilecek.
Programlar 08:00-22:00 saatleri arasında yayınlanmış olmalı.

D- Tüketici Memnuniyetini İlke Edinen Firma Ödülü
Tüketici memnuniyetini politika olarak benimseyen ve tüketicilere 
ileri haklar tanıyan firmalara ödül verilecek.

E- Bilimsel Çalışma Ödülü
Tüketici korunması alanında kitap, tez, makale veya kongre 
çalışmalarıyla öne çıkan kişilere veya kurum/kuruluşlara ödül 
verilecek.

F- Tüketici Özel Ödülü
Tüketici haklarına katkıda bulunan bireylere veya kurumlara ödül 
verilecek.

Başvurular 02 Şubat 2024 Cuma günü saat 17.30'a kadar Ticaret 
Bakanlığı'na şahsen veya posta yoluyla iletilebilir. Ayrıntılı bilgi için 
www.ticaret.gov.tr adresi veya 0 312 449 44 11 - 0 312 449 44 73 
numaralı telefonlar kullanılabilir.
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Tüketici bilincinin geliştirilmesi, tüketicilerin yasal haklarını kullanmaları konusunda özendirilmesi, tüketici talep ve 
tercihlerini dikkate alan firmaların teşvik edilmesi, tüketici hukuku veya tüketicinin korunması ile ilgili bilimsel 
çalışmaların özendirilmesi amaçlarıyla 2023 yılı faaliyetleri dikkate alınarak altı dalda Tüketici Ödülü verilecektir.

26.11.2023 tarihli ve 32381 sayılı Resmî Gazete’de yayımlanan 
Yatırım Projelerinin Stratejik Öncelik ve Teknik 
Değerlendirmesine Dair Tebliğ’in (Tebliğ) 5 inci maddesinin 
dördüncü fıkrası uyarınca 24.11.2023 tarihinde yayımlanan 
Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası (TCMB) Yatırım 
Taahhütlü Avans Kredisi/Finansmanı Uygulama Talimatı 
(Talimat) kapsamında yürürlüğe konulan Yatırım Taahhütlü 
Avans Kredisi/Finansmanı Programı’ndan (Finansman 
Programı) yararlanmak üzere Teknoloji/Strateji Puanı’nın 
belirlenmesini talep eden yatırımcılar için başvurular, 20 Aralık 
2023 tarihinden itibaren Bakanlık tarafından uygulamaya 
alınacak elektronik portal üzerinden alınacaktır.

Yatırım Projelerinin Stratejik Öncelik ve Teknik Değerlendirmesine 
İlişkin Duyuru



AYAZMA
KÖYLERİMİZ / BELDELERİMİZ
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Altınova ilçesinin güneyinde olup, Altınova'ya uzaklığı iki km'dir. Soğuksu köyü 1887 yıllarında Yugoslavya'nın Bosna Hersek ve diğer 
bölgelerinden gelme olup Boşnak kökenlidirler. Dağınık olarak gelen göçmenler Orhangazi ve Yeniköy bölgelerine dağıldılar. Bir kısmı 
bugünkü köye gelip yerleşmişler. Daha sonraları Orhangazi ve Yeniköy'dekilerin 1889 yılında Soğuksu Köyüne gelmeleriyle köy, hem 
hane ve hem nüfus bakımından artış göstermiştir. Soğuksu köyü bugüne kadar 10 muhtar, 10 din adamı, 4 polis, 4 öğretmen, 1 binbaşı, 2 
astsubay ve 2 pehlivan yetiştirmiştir. Soğuksu Köyü 1 80 hane olup 1.000 nüfusa sahiptir. 1971-1972 yıllarında içme suyuna kavuşan 
Soğuksu Köyü 1972 yıllarında Akçukur Mahallesi ile yol bağlantısına kavuşmuştur. Aynı yıl içinde tarihi Valide sultan köprüsü ile yol 
bağlantısı yapılmıştır. 1973 yılında elektriğe kavuşan Soğuksu köyü 1985 yıllarında asfaltlanarak önemli sorunlarından birini çözmüş oldu. 
Köye 1986 yılında su deposu yapılmıştır. 1987 yılında ilkokul ve lojman yapılmıştır. Şimdi talebeler taşıma sistemi ile Altınova İlköğretim 
Okulu'na gitmektedirler. Soğuksu köyü 6.207 dekarlık tarım arazisine sahiptir. Toprakların büyük bir bölümü verimli ve değerli olan 
köyün 3.000 dekarlık sulak arazisi bulunmaktadır.

Yeni adıyla 
SOĞUKSU
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SAVAŞA KATILANLAR
İsmail Çavuş (Güneş 1311-1978),
Hacı Salih (312-1978), üç kardeş olup üçü de savaşa katıldı. 
Zaim Efendi, Seyit Efendi, Yunus Demir (Balkan Harbi gazisi). 
Soğuksu köyünden 21 kişi savaşa katılmış olup ancak üç kişi sağ 
salim köye geri dönmüştür.

ÇINARPINARI
Soğuksu köyü çıkışında, Bağdat yolunun doğusunda batı 
yamacında çukurumsu yerde bulunan çınarın altından 
kaynağını alıyordu. Şimdi köyün güney girişinde yolun sağında 
mahalle halkı tarafından çeşme yapılmış olup kullanılmaktadır. 
Söz konusu çeşme, kaynağından alınarak künk borularla tarihi 
Hersekzade Ahmet Paşa Cami Külliyesi'ne su gidiyordu. Söz 
konusu su Külliyeye girmeden önce, iki adet su terazilerinden 
taksimatı yapılarak şimdi kalıntısı bulunan su deposunun 
önünde hayvanların sulanması için yalak bulunuyordu. 
Şadırvanla, hamama ve su havuzlarına su veriliyordu. Su 
havuzlarında hayvanların hastalanmaları halinde, havuzlar 
ilaçlanarak, hayvanlar yıkanarak tedavileri yapılıyordu.

Soğuksu Köyü (Ayazma) köyünde yetişen Bostancı namı ile 
tanınmış iri vücut yapısına sahip cüsseli güçlü pehlivandı. 
Karamürsel ve çevresinde ün yapmış başpehlivanlarımızdandı. 
Er meydanına çıktığında, heybetli yürüyüşü, kispetine vurarak 
peşrev çekmesi, hele hele rakibini altına alıp sarmayı vurdumu 
kurtuluşu imkânsızdı. Rakibini yendiğinde kispetine vurarak 
Bostancıyı görelim diyerek sağa sola gülücükler dağıtarak 
bahşiş toplaması güreşe apayrı canlılık ve hareketlilik getirirdi. 
Devamlı olarak akranı olan aynı köyden aynı vücut yapısına 
sahip Osman pehlivan ile birlikte Kırkpınar ve çevre güreşlere 
katılırlardı.

Soğuksu Köyü, Boşnak kökenli olup Yalova ilimizin tek Boşnak 
köyü olma özelliğini taşımaktadır. Boşnak; Lügat olarak, Bosna 
halkından veya bu halkın soyundan olan kimse demektir. 
Boşnaklar, mahalli yaşantılarında örf, adet ve geleneklerinin 
yaşatılmasında önemle titizlik göstermektedirler. Mahalli 
düğünlerinde akordion eşliğinde müziğin ritmine uyarak soldan 
dönerek oyun oynamaları, düğüne hareketlilik ve canlılık getirir.

BOŞNAK BÖREĞİ
Boşnakların mutfak kültürleri de zengindir ve Boşnak börekleri 
ile ünlüdürler.

Boşnak Böreği (kıymalı-patatesli, 5 kişilik) 0,5 kulak 
yumuşaklığında hamur yoğrulur. İçine yeteri kadar tuz ve maya 
konur. 5-10 dakika dinlendirildikten sonra hamur elde oklava ile 
açılır. Yufkalar açıldıktan sonra ince yağ serpiştirilir. İçine zevke 
göre iç malzeme döşenir. Kıyma, patates, gibi malzemeler 
konur. Yufkalarının üzerine rendelenmiş parça tereyağı 
gezdirilir ve fırına verilir. Yanmamasına dikkat edilir. Tahmini 80 
dakikada da pişer. Piştikten sonra az sıcak su serpiştirilir. Börek 
servise hazırdır. Makbul olanı sac altı pişenidir.

Peynirli Boşnak Böreği: (1-2 kişilik)
Malzemeler: 1 kg un, 2 fincan yağ 1 adet yumurta yeteri kadar 
tuz 200 gr beyaz peynir 1 demet maydanoz.
Yapılışı: Unun ortasını açıp tuz, ılık su ve bir fincan yağ ilave 
ederek bir hamur elde edilir. Hamuru 9 eşit parçaya bölüp 
bezeler hazırlanır. Bezelerden her bir tabak büyüklüğünde açın. 
Hazırladığınız ince yufkaların üzerine kaşıkla sıvı yağ serpin. 
Hazırladığınız peynirli, maydanozlu, içi bir kat yufkanın üzerine 
yayın. Daha sonra yufkayı rulo şeklinde sarın. Yağlanmış fırın 
tepsisine ortadan başlamak üzere yufkaları dolayarak 
yerleştirin, üzerine yumurta sarısı sürdüğünüz böreği önceden 
ısıtılmış fırında kızarana kadar pişirin. Pişme süresi 90 dakikadır.
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2020 hepimiz için birçok açıdan ezber bozan bir yıl oldu. 
Hayatımıza, alışkanlıklarımıza dair birçok şey zaten teknolojinin 
hızlı gelişimiyle (internet, akıllı telefonlar, yapay zeka, vs) 
birlikte biz farkına bile varmadan değişiyordu ancak ÇOVİD-
19 pandemiyle birlikte bir kırılma noktası yaşadık. İş yapış 
şeklimizi, çalışma saatlerimizi, çalışma ortamlarımızı pandemi 
ve sonrası süreçte yeniden düzenlemek zorunda kaldık. 
Değişim sadece bireysel hayatları değil, şirketlerin de 
gündemlerini ciddi anlamda etkiledi. Peki teknoloji ve 
pandemiyle birlikte gelen bu değişim sürecinde küresel insan 
kaynakları (İK) kulislerinde neler konuşuluyor. Bu yazıda kısaca 
bu konuya değineceğiz.

Belki de bir numaralı gündem maddesi olarak sanal ofisler ve 
metaverse'den bahsetmeliyiz. Pandemi öncesi dönemde 
uzaktan çalışma bazı şirketlerin gündeminde olsa da, 
hayatımızda bir anda bu kadar yaygın hale geleceği kimsenin 
aklından geçmezdi. Pandemi sonrası dönemde çalışma 
hayatını neler beklediğine dair senaryolar konuşulurken, 
çalışma modelleri olarak üç seçenek üzerinde duruluyordu. İlk 
seçenek, tamamen eski fiziksel çalışma ortamlarına geri 
dönülecek; ikinci seçenek hibrit çalışma modeli uygulanacak, 
yani haftanın birkaç günü evden, birkaç günü ofisten 
çalışılacak; üçüncü seçenek ise tamamen uzaktan çalışma 
modeline geçilecek. Şirketler sektörlerine, kurum kültürlerine 
göre ve çalışanlarının verimlilik sonuçlarını da göz önünde 
bulundurarak bu üç seçenekten birini seçerek yoluna devam 
etme kararı aldı. Örneğin, Twitter ve Microsoft gibi şirketler 
uzaktan çalışma seçeneğinin sadece pandemi süreciyle sınırlı 
olmadığını, pandemi sonrası süreçte de çalışanların kalıcı olarak 
uzaktan çalışma modeline devam edeceğini duyurdular. 
Uzaktan çalışma seçeneği konuşulurken, herkesin aklında 
çoğunlukla çalışanların ofis dışında bir mekandan internet, 
bilgisayar ve akıllı telefon aracılığıyla iş arkadaşlarına ve şirket 
verilerine eriştikleri bir çalışma şekli vardı. Ancak bu sırada yeni 
bir kavram iş dünyasının gündemine düştü: metaverse. Fiziksel 
ve sanal dünyanın birleştirilerek sanal gerçeklik ortamında 
kişilerin dijital kimlikleriyle çalışabileceği üç boyutlu sanal 
ofisler olarak da tanımlanabilir metaverse.

İnsanlar pandemi döneminde bir yıldan fazla bir süre dört 
duvar arasında, Skype, Teams, Zoom gibi uygulamalar 

üzerinden iş toplantılarını yürütüyorlardı ve 'zoom fatigue' 
(zoom yorgunluğu) olarak da literatüre geçen bir durumu 
yaşıyorlardı. Çevrimiçi çalışma seçenekleri uzaktan çalışmayı 
kolaylaştırdı ancak fiziksel etkileşimden uzak bir şekilde bütün 
gün bir odada bilgisayar ve telefonla baş başa kalan insanların 
arasındaki sanal duvarları ortadan kaldırmadı. Bu süreçte üç 
boyutlu sanal ofislerde çalışma ve iş arkadaşlarıyla toplantı 
yapma fikri kulağa hoş geliyor. Metaverse ile birlikte, farklı 
mekanlarda olan insanlar sanal ofislerde buluşup, toplantı 
yapabilecek, not alıp, beyaz tahta üzerinde fikirlerini 
tartışabilecek, meta duvarlara post-it notlar yapıştırabilecek. Bu 
şekilde fiziksel olarak bir araya gelmeden de birlikte olma 
hissini yaşayabilecekler. Metaverse'in yaygınlaşmasıyla birlikte 
İK takımlarının da çalışma modellerini yeniden gözden 
geçirmeleri gerekiyor. Sanal ortamlarda takımlar oluşturulması, 
çalışanların iş motivasyonları, performans yönetimi gibi İK 
uygulamalarında geleneksel bakış açısını bir kenara bırakıp yeni 
yaklaşımlar üzerinde çalışmaları gerekecek. Çalışma alanlarının 
sanal ortamlara taşınması olasılığı bu kadar gündemdeyken, 
şirketlerin ve İK departmanlarının dijital dönüşümü, 
teknolojinin ve insan etkileşiminin nasıl optimum yönetileceği, 
bu durumun şirketlerin kurumsal kültür ve değerlerini nasıl 
etkileyeceği sorularını da gündeme getiriyor. KPMG'nin üst-
düzey yöneticilerle yaptığı araştırmada, yöneticilerin %77'sinin 
iş dünyasının yeni düzeninde odak noktalarının işbirliği ve 
iletişim becerileriyle teknoloji altyapıları üzerinde olacağını 
ortaya koydu. Benzer şekilde, Deloitte Küresel İnsan Sermayesi 
Trendleri 2021 yılı raporunda yeni çalışma modellerini 
sürdürülebilir hale getirmek için 'dijital işbirliği platformları 
oluşturulmasının' en önemli faktör olduğunu vurguladı.
Teknolojinin çalışma hayatlarımızı ciddi anlamda 
şekillendireceği ve İK departmanlarının bu değişimi yönetmek 
için farklı yaklaşımlar geliştirmesi gerektiği açık, peki ya tüm bu 
süreçleri tasarlarken çalışanların fiziksel ve ruh sağlığının 
korunması ne kadar on planda? Well-being olarak tanımlanan 
ve bütünsel sağlığa dikkat çeken bu konu, küresel İK 
tartışmalarında sık sık gündeme geliyor. Geçenlerde katıldığım 
bir çevrimiçi seminerde Manchester Üniversitesi'nden 
Örgütsel Psikoloji Profesörü Cary Cooper konuşması boyunca 
ısrarla çalışanların ruhsal ve bedensel sağlığının uzun vadede 
şirketlerin hayatta kalması ve rekabet edebilmesi için oldukça 
önemli olduğunu, ancak birçok kurumla yaptığı çalışmalarda 
ortaya çıkan en önemli bulgulardan birinin işverenlerin bu 
konuda yeterince farkındalık göstermediğini ortaya koyduğunu 
belirtti. Well-being, çalışanın motivasyonunu, yaptığı ise ve 
çalıştığı kuruma, birlikte çalıştığı takıma aidiyetini ve çalışma 
performansını doğrudan etkileyen çok boyutlu bir durum. 
Dolayısıyla, çalışma dünyasının yeni düzeninde hayatta kalmak 
için mücadele veren kurumlar açısından well-being konusunun 
en az metaverse kadar önemli olduğunu düşünüyorum. 
Özellikle de çalışma alanlarının sanal ofislerde devam etme 
olasılığı göz önünde bulundurulursa, şirketlerin çalışanlarını iş 
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dünyasının bu yeni düzenine hazırlarken onları zihinsel ve 
fiziksel olarak da desteklemeleri gerekiyor.
İK kulislerinin ajandasında olan bir diğer önemli konu İK 
analitiği. Veriye dayalı karar verme olarak da ifade edilebilir bu 
kavram. Verinin önemli bir sermaye olduğunun farkına 
varılmasıyla birlikte şirketler veriye dayalı insan yönetimi 
konusunda hem teknolojik altyapılarını hem de İK 
departmanlarının çalışma modellerini güncellemek için adeta 
birbirleriyle yarışıyorlar. İK analitiği şirketlere verimlilik ve etkili 
yönetim açısından birçok avantaj sunuyor. İK analitiği 
sayesinde insan kaynakları yönetimi alanındaki tüm verileri 
toplayıp işleyerek İK süreçlerinin her biri hakkında genel bir 
resim elde edilebilir. İK departmanı, bu resim üzerinden de 
mevcut durumu değerlendirip, geliştirilmesi gereken alanları 
tespit ederek gelecekle ilgili daha iyi planlar yapabilir.  
Örneğin, İK analitiği kullanılarak çalışanların arka planlarıyla 
ilgili detaylı bir veri bankası oluşturulur ve bu veri bankasına 
göre çalışanların ihtiyaç duyduğu beceri ve yetkinlik haritaları 
çıkarılabilir. İK departmanı, bu bilgiyi kullanarak çalışanlara özel 
bireysel eğitim programlarını yine yapay zeka ile desteklenen 
İK analitiği yardımıyla tasarlayabilir. Bu süreçte rutin işler 
otomasyon hale getirilirken İK birimi de tüm vaktini ve enerjisi 
katma değeri yüksek işlerin geliştirilmesi için kullanabilir.

İK trendlerinden bahsederken genel olarak İK departmanın da 
geleceğini konuşmak yerinde olur. İşveren markası konusunda 
birçok şirketle çalışan ve kuşak araştırmalarıyla tanınan Evrim 
Kuran, İK için içinde bulunduğumuz çağı 'tersten bakma' çağı 
olarak tanımlıyor. Bu çağda bildiğimizi sandığımız her şeyi 
gözden geçirip, deyim yerindeyse 'bildiklerimizi unutup', insan 
yönetimine dair birçok şeyi yeniden öğrenmemiz gerektiğini 
vurguluyor. Hatta 'insan kaynakları' isminin bile değişeceğini, 
yerine deneyimi öne çıkaran 'insan kültürü ve deneyimi 

birimleri' kurulacağını belirtiyor. Çalışma alanlarını sanal 
platformlara taşıyan şirketler ve çalışanları için sanal ofisler ve 
çevrimiçi işler yeni bir deneyim demek. Tüm bu süreçte 
şirketlerin bünyesine katılacak çalışanların da diplomasi ve 
akademik başarısı eskisi kadar önemli olmayacak, onun yerine 
esneklik ve yılmazlık olarak Türkçe'ye çevrilen 'resilience' 
becerileri gibi hayatta kalma, 'düştüğü yerden kalkıp daha 
güçlü yoluna devam edebilme' becerileri ön plana çıkacak. İş 
dünyasının yeni düzeninde çalışanlara yönetilecek pasif 
aktörler değil de, liderlik edilecek aktif paydaşlar olarak 
yaklaşması bekleniyor İK departmanlarından. Bu yüzden de 
eski, değişmez, katı yapılarından kurtulup daha esnek birimlere 
dönüşmeleri gerekecek. Evrim Kuran'ın tabiriyle 'özellikle 
büyük şirketler için İK'da kompartmanlaşmaya veda edeceğiz', 
onun yerine farklı birimlerden insanların projeler için bir araya 
geldiği ve proje bitiminde dağıldığı esnek takımlardan oluşan 
bir İK yapılanması göreceğiz.

Sözün özü, ezberlerin bozulduğu bir dönemdeyiz. 21.yy. 
yönetim açısından bir adeta bir rönesans dönemiydi. 2020 ise 
pandemiyle birlikte hepimizin hayatlarında bir dönüm noktası 
oldu. Bu dönem, bize bildiklerimizi unutup bazı şeyleri sil-
baştan öğrenmemiz ya da tasarlamamız için fırsat pencereleri 
sunuyor. Fakat, şu noktayı da unutmamak gerekiyor. 
Teknolojiye dayalı dönüşümler, Çovid-19 gibi tüm dünyayı 
etkisi altına alan virüs gibi dış faktörler hem iş yapış şeklinde, 
hem iş ortamlarında, hem de şirketlerin en kıymetli kaynağı 
olan insan kaynağının yönetiminde ciddi değişimleri tetiklese 
de, geçmişten bugüne değişmeyen bir gerçek varsa, o da 
'çalışanlarına rağmen' değil, 'çalışanlarıyla birlikte, çalışanları 
için' değişimi yöneten şirketlerin, yani, insanı merkeze alan 
yönetim yaklaşımını sürdüren şirketlerin hayatta kalacak olması.
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Hayatımda hiç kolay para kazanmadım 
Üniversite bittiğinde bende bir özgüven vardı. Sonra yurt 
dışına yabancı dil öğrenmeye gittim. Hasbelkader bir geldik 
hayatın gerçekleriyle karşılaştık. Babadan kalma bir işyeri yok, 
girdik gazetecilik maceramıza iyi ki de girmişim. Çünkü bana 
çok şey öğretti ufkumu açtı. Gazetecilik yaparken de 
reklamcılıkla uğraşıyordum. Sonra biraz para biriktirdik. 
Hayatımda hiç kolay para kazanmadım. Bir kere kolay bir para 
geldi onu hala saklarım. Evleneceğiz babam gidelim kızı 
isteyelim dedi. Yalova'dan evliyim bu arada. İşte biz düğün 
alışverişine çıkacağız benim hanım hiç unutuyorum çıkardı 
bana 11 bin lira verdi. Hanıma bu nedir dedim. Ben kendi 
alışverişimle hanımın alışverişimi de kendim yapacağım diye 
biliyorum herhalde adetmiş. Hanım senin alışverişi ben benim 
alışverişi sen yapacaksın dedi. Bende o parayı dedim ki ben 
hayatımda bu kadar kolay parayı hiç görmedim. Ben bu parayı 
harcamayacağım saklayacağım. Gittim altına yatırdım. Hanıma 
da dedim ki kalsın harcamadım bak sende kalsın dedim. 

Tente sektörünü neden seçtim?
Herkes gibi bizimde askerlik hayatımız oldu. İnanın şimdi 
aklıma gelince gözlerim doldu. Askerde bile bir müşteri 
kaybetmeyelim diye uzaktan henüz meslekte tecrübesi 
olmayan yanımda çalışan arkadaşıma kartvizit yaptırıyordum. 
Askerlik bittikten sonra gerçekten çok çalıştık biraz para 
biriktirdim. Yalova da gazetecilik ve reklamcılığın geleceğinin 
olmayacağını düşündüm. Çünkü çok fazla vardı.  Araştırmalara 
girdim. Baktım Yalova da bir tane tenteci var. Onu da nasıl 
keşfettim reklamcılık yaptığımız dönemlerde brandaların 

etraflarını dikerken bu açığın olduğunu keşfettim. Dedim ki 
ben bu işi yapacağım. Öyle böyle biz bu işe girdik. 
Facebook'tan bir reklam verdim baktım telefonlar susmuyor. 
Dükkânların önüne seyyar tenteler, şeffaf brandalar falan ama 
hayatımda öyle yoğun çalıştığımı falan hatırlanıyorum.  
Birikimimiz biraz daha artınca ben bu tente işine tamamen 
girmeyi düşündüm. Unkapanı'na girdik o zaman orada 
toptancı arkadaşlar falan var sen deli misin o işe fabrika lazım 
dediler. Bizde o zaman bodrumun altında imalat yapıyoruz. 
Benimkisi delilik yani işe dair hiçbir bilgim yok. Ama ne yaptım 
hayatımda hep iyi ustalarla çalıştım. Yalova bu konuda çok 
avantajlı. En nitelikli elemanları ustaları getirip Yalova'yı 
gezdirdiğimde burayı çok beğeniyorlardı. Şuan satın alma 
şefim ilk ustam halen Bursa'dan gelip gider.

Yalova'yı marka haline getirdik
Pergola işine girdiğimizde sigara yasaklarıyla ilgili pergolalara 
da izin verilmeyeceği söylendi. Ben girdiğim işte çok şükür hiç 
geri vites yapmadım. Ama hep kendi alanımla alakalı işler 
yaptım. Dikkat ederseniz gazetecilikle reklamcılığın bir bağı 
var, reklamcılıkla da tentenin bir bağı var. O adımlar hep böyle 
yaşayarak geçtik. Bugün baktığımızda pergola da kısa 
zamanda bir marka yarattık. Açılır kapanır tente sistemlerinde, 
cam sistemlerinde ürün çeşitliliğiyle Otomatik perde, otomatik 
pergola, açılır cam klimatik kasetli ürünlerimizle Yalova'yı 
gerçekten bir marka haline getirdik. Şuan Türkiye'de Nevten 
dediğinizde gerçekten herkes Yalova der.

Kendimi hala yolun başında görüyorum
Şuan da biz montaj yapmıyoruz. Bayilere hizmet veriyoruz ve 
hala ben kendimi yolun başında görüyorum. Öyle yoruldum 
havasında değilim. Allaha çok şükür yorulduk ama yıkıcı 
etkilerle yorulmadık. Gerçekten para odaklı biri değilim bütün 
kalbimle söylüyorum para hırsıyla çalışmıyorum. Çalışmak 
bana ilham veriyor. Bunu eşimde görüyor. Hani her işi ben 
yapayım borca gireyim kredi çekeyim öyle bir yapı yok. Yatırım 
yapacağım zaman ne yapıyorum. Ne kadar param var 
bakıyorum. Örneğin 4 milyonum var. Diyorum ki ben 2 
milyonluk riske girerim. Yapamasam da 2 milyonum gider ama 
iflas etmem. Tente sektöründe bütün samimiyetimle 
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söylüyorum 60 yıllık rakiplerimiz bizim ürün çeşitliliğimizden 
sebep bizden ürün alıyorlar. Mesela bir ürünü üretiyorlar 
diğerini üretmiyorlar. Bakın biz pergoleyi proje yapıp demonte 
satıyoruz ya Artık pergolayı üretmek isteyen bile bizden profil 
aksesuar alıyorlar. Buraya da biz üretici bayilik diyoruz. Proje 
bayiliği veriyoruz. Adam gidiyor tente ölçüsünü alıyor, altına 
gelecek camların ölçüsünü alıyor, perde ölçüsünü alıyor 
projelendiriyor. Bayinin dış mekanda koyduğu ürünün sadece 
tabelasını yapmıyoruz.

Birlikte büyüdük
Çeşitlendirdiğimiz ürün konularında bana emeği geçen tüm 
ustalarımızın hepsi benim içeride taşeronum. Yetiştiremedim 
yapamadım gel kardeşim dedim senin bana emeğin geçti. %50 
ortaklık verdim. Ortaklık verdiğim adamları bir görseniz daha 
önce işini batırmış yapamamış kişiler. Ama önce disipline ettik. 
Bugün bütün borçlarını ödediler bizim yanımızda. Ve birlikte 
büyüdük. Benim başarılı olmamın sebebi ben böyle 
büyümedim. Çok şükür bölüştürerek büyüdük biz ve hala 
kendimi yola başlamamış görüyorum. Şükürler olsun bugün 
Nevten dediklerinde güven derler ben bunu oluşturdum.

Müşteri memnuniyeti herşeyden önemli
Bir işimi kötü yapmış olabilirim asla para odaklı olmadım. Para 
için kimseyle kavga etmedim. Yalova'da ki ustaları bu konuda 
dizayn etmek maalesef çok zor oldu. Ben diyorum ki ben para 
için çalışmıyorum. Benim müşterimi memnun etmem lazım 
diyorum. Adamın parasını bana aşkla vermesi lazım. Şu anda 
bayilere mal veriyoruz hem fiyatımız hem kalitemiz hem de 
ürün çeşitliliğimizle rakiplerimiz bile bizim bayilerimiz. Bizimde 
rakiplerimizden mal aldığımız konular vardır yani bu minval de 
ben asla zengin olma hayalinde olmadım. Üretmek ciğerlerin 
damarları diyorlar ya ben daha ötesine gidiyorum ciğerlerimde 
var diyorum. Babadan belki, genetikti. Babamız da üreticiydi. 
Onun yanında çeki senedi vadeyi dürüstlüğü gördük öğrendik. 
Başarılı olmamızın sırrı öncelikle Allah sonra ailemizden 
gördüğümüz o edep o ahlak. Düşünebiliyor musunuz böyle bir 
yapı kuruyorsunuz bir tane düşmanın yoktur. Belki ufak tefek 
kıskananlar vardır bilemem yani. Hani bir tane mahkemelik bir 
dosyam yoktur benim. Bu gerçekten büyük bir başarı.

AR-GE'ye büyük önem veriyoruz
Siz dünyanın en zor işlerinden birini yapıyorsunuz. Açılır ve 
kapanır sistem yağmur ve suyun sızmayacak bir yeri var mı? Biz 
insanlara söz verdik dedik ki biz işimizi düzgün yaparız. %100

 yalıtım garantisi diye kandırmadık kimseyi. Hareketli yapılarda 
%95-96'ya varan sızdırmazlık söz konusudur ama öyle bir 
yaptık ki belki o bile gelmedi. Bugün bu kadar genç olarak bu 
sektörde 7 yıllık bir firmanın Amerika, Malta, İngiltere, 
Sırbistan, Fransa Almanya'ya ürün satması bu kadar kısa 
sürede çok zor. Yani hep çalıştım kazandığım parayı ne arsaya 
ne araziye hiçbir şeye yatırmadım. Sadece makine aldım. 
Tenteyi asla aksatmıyoruz. Sürekli Ar-Ge yapıyoruz. Bakın, 
Türkiye'de üretemezsiniz dedikleri parçaların üretimini hem 
kendimize hem de rakiplerimize yapıyoruz. Ben burada her 
ürünü alırım, ilk önce kendimiz için uygularım. Makinelerim 
rakiplerime de hizmet verir. 

Maksimum fayda
İktisatta maksimum fayda olayını gerçekten uygarım. Bir 
makine hep maksimum fayda verecek hiç durmayacak. 
Makineleşmenin avantajlarını gördüm. İnsanla uğraşmak çok 
zor. Makine yapıyorsunuz makine üretiyor. İnsan kesiyor biçiyor 
hata yapma olasılığı çok yükseliyor. Benim başarımın sırrı 
ortağım yok ama on erkek kardeşim var. Onların çocuklarıyla 
birlikte içeride 30 kişiyiz. İletişim ağımız çok kuvvetli. Bana 
ulaşamayan müşterimiz anında abilerime dönerler. Firmamızı 
çok iyi yere getirdik daha da iyi yerlere geleceğiz. Bakın 
Türkiye'de bir markayız. Türkiye'nin her sokağında bir 
ürünümüz vardır bizim. Nedir o ürün manuel tente. Biz 
toptancılara veririz. Onlar perakendeye verir. Amerika'da da 
Irakta da Dubai'de de bu ürünler vardır. Yurt dışı 
bağlantılarımızı hep fuarlar aracılığıyla yaptık. Sırbistan'la çok 
güzel bağlantılarımız var.
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Biz nevten olarak ilerliyoruz
Daha yolun çok başında olduğunu görüyorum. Ban öldükten 
sonra da Allah izin verirse en az bir yüzyıl gitsin istiyorum. 
Bakın Türkiye deki tüm şirketlerin en temel problemi bu. 
Avrupa'ya gidip geliyorum dünyayı geziyorum en temel 
problemimiz kendimizi zengin etmek. Bakın ben 23 yaşında bir 
çocukla tanıştım Amerika'da. Bir çocuk 23 yaşında bu kadar 
bilgili olamaz. Böyle bir ihtimal yok ama başarmak üretmek 
ailesinin mesleği neyse o. Nesilden nesile aktarmış. Adam 
babasının konuştuğu dille birlikte babasının ahlaki değerlerini 
almış nesilden nesile taşımış. Yani biz daha tahvil nedir 
bilmeden o adam bunları aşmış. Biz illa çocuğumuz mühendis 
doktor olsun diyoruz. Adamın koskoca işletmesi var yoruluyor 
paraya doyuyor kapatayım. Sonra çocuğu gidiyor birinin 
yanında çalışıyor. Ya sen bu kadar emek vermişsin bu kadar 
sıkıntı çekmişsin şunu bir çocuğuna oda olmadı bir arkadaşına 
devret. Neler yaşadığımızı tahmin bile edemezsiniz. Ya biz 
Amerika'daki adama mal satmak için neler yaptık. Fuarlara bir 
paralar harcıyorsun bu gün Almanya'daki fuar iptal olmasaydı 
fuarın bize maliyeti 800.000 TL. Biz burada o kadar büyük 
paralar kazanmıyoruz. Sakın yanlış anlamayın kazandığımızı işe 
yatırıyorum. Daha da ilginç bir şey söyleyeyim size benim evim 
daha kira. Niye kira çünkü ben bir eve 2 milyon tl verecek 
zamanda değilim.  Finans sıkıntısını borçlanarak yapmayı riskli 
görüyorum.  Nevten'i bir yerlere getirdik ve asla yolumdan 
dönmeyeceğim. Ben iş yaparken çevremdekilere hep dedim ki 
şu işi yap. Halk olarak tembeliz. Bakın şurada bir plastik 
fabrikası var.  Ben en az elli kişiye söyledim. Gel bunu al. 
Çiçekçiler var. Diyoruz ya Yalova çiçekçilikle meşhur. Herkes 
çiçekçilik mi yapacak gelmiş İstanbullu bir firma bunu keşfetmiş 
tek başına. Bu alana hizmet veren kişi sayısı azsa ben o işi 
yaparım. Çiçekçilik niye yapayım zaten herkes yapıyor. Ve 
çiçekçilere hizmet veren bir tane firma var. İki haftamı bu işe 
ayırdım. Bu arkadaş buradaydı ama bu işi yapamıyordu. Biz 
devraldık. Öncelikle makinelerini elden geçirdik. Tamir 
gerekeni tamir ettirdik. Kalıbını tamir ettirdik. Ve dedik ki ben 
mal stoğu yapmadan mal satmayacağım. Şimdi depo malla 
dolu. Artık satabilirim. Çünkü güven, Ben yapıyorum deyip 
makinem arızalansaydı paradan daha kıymetli şey güveni 
kaybederdim. Diyeceğim insanların etraflarına iyi bakmaları 
gerekiyor. Çevremizde öyle güzel imkânlar var ki. Birazcık bu 
parayı lüksümüze değil yatırıma harcamayı öğrenmeliyiz. Bakın 
ben bu odayı bilerek fazla sıcak tutmam. Niye biliyor musunuz 
bu oda çok sıcak olursa dışarıya çıkamam. İşletmeye gittiğimde 
bir iklim değişikliği olmuyor. Konfordan uzak durmamız lazım. 
Konfor rahatlık bizi çürütüyor. Biri bir ürün üretiyorsa bizde 
yaparız. Özgüven özgüven özgüven kendimize güvenmeliyiz. 

Çok dikkatli üretim yapıyoruz
Bize emeği geçen çalışanlarımızın çocuklarını bile 
düşünüyoruz. Bugün bursla destekliyorum. Ama bu yeterli 
değil. Yarın diyeceğim ki fabrikada belirli bir bölümünde 
çocuklarınla birlikte sen burada bana %50 ortaksın. Beni 
başarılı kılan bölüşmek oldu. Bölüşünce yanınızdaki çalışanlar 
sizi sahipleniyor. Biz Türk halkı olarak bölüşme kültürünü 
beceremedik. Başarıda kötülük gibi fısıltı ile her yere yayılır. 
Çünkü herkes güvenilir insan arıyor. 

Size bir anımı anlatayım.  Bir gün Teşvikiye'nin bir köyüne 
çıktık. Yine hava böyle soğuk. Branda takacağız ustamla 
birlikte montajını yaptık. Ben buralardan geldiğim için 
bayilerimizin de ne sıkıntılar yaşayabileceklerini bildiğim için 
onları anlayabiliyorum. Şimdi ben bunu kötü mal yaparsam. 
Şimdi bayilerimiz uzak bir yere montaja gitti. Aldı parasını 
döndü. Bir arızada yine aynı yere gidip sorunu çözmesi 
gerekecek. İş-zaman-para ne derseniz komple kayıp. Ustaların 
montaj sonrası bunları yaşamamaları için çok dikkatli üretim 
yapıyoruz. Çok şükürde bu kaliteyi yakaladık. 
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geleceğın robot teknolojisi: 
yumuşak robotlar
Robotlar, çağımızın en büyük yardımcılarından biri ve bu alanda günden güne sayısız 
gelişmeler yaşanıyor. Bilim insanları, yine bilim alanında kullanılabilecek robotlar üretmek 
için mesai harcıyorlar ve ortaya oldukça ilgi çekici sonuçlar çıkabiliyor. Bu sonuçlardan bir 
tanesi de yumuşak robotlar.
Yumuşak robotlar, gelecekte çok önemli bir yere sahip olabilir 
ancak şu an için mükemmel oldukları söylenemez. Robotların 
bazen sert ve bazen de yumuşak bir yapıda olmaları gerekiyor 
ancak tahmin edebileceğiniz üzere bir bilim kurgu filminde 
olmadığı sürece bu çok da kolay elde edilebilen bir sonuç 
değil. Bilim insanları, bu sorunu çözmek için yeni yollar arıyorlar 
ve buldukları çözümler doğru yolda olduklarını gösteriyor.
Yumuşak robotlar, içinde minik demir parçacıkları gömülü olan 
bir polimerden yapılıyor. Bu sayede robotlar, manyetik özellik 
kazanmış oluyor. Minik parçacıklar sizi yanıltmasın, bu materyal 
çoğu zaman şeklini korumakta başarılı. Robotu şekillendirmek 
için bir LED ışık kullanılarak bu madde ısıtılıyor ve bükülebilir 
hâle geliyor. Bu sayede materyal, farklı şekillere sokulabiliyor. 
Bükülebilir hâle gelen materyalin şekillendirilmesinde manyetik 
alan kullanılıyor. Son olarak da verilen şeklin korunması için 
ısıtıcı görevi gören LED ışığın kapatılması yetiyor.

Malzemenin yapısını düzenleyerek robotun hareketlerini 
uzaktan kontrol edebiliyor ve farklı bir şekilde almasını 
sağlayabiliyoruz. Sonrasında robotu orijinal şekline geri 
döndürebiliyor veya daha da farklı bir şekle sokabiliyoruz. Bu 
gelişmeler, bu teknolojinin biyomedikal ve havacılık 
sektörlerindeki faydası açısından değerli.”
Bilim insanları, robot üzerinde gerçekleştirdikleri testlerden 
sonra robota nesneleri kaldırabilen ve hareket ettirebilen 
tutacak şekli verebildiklerini tespit ettiler. Bunun dışında, 
katlanıp bükülebilen bir çiçek şekline vermeyi de başaran bilim 
insanlarının yeni hedefi, şekillendirilebilir robotlarda 
kullandıkları materyal üzerinde ince düzenlemeler 
gerçekleştirmek. Kullandıkları polimerleri farklı sıcaklıklara tepki 
verebilecek şekle getirebilirlerse robotları farklı ayarlarda 
kullanma imkânları olacak.
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Geçm�ş Zamanın 
En Kral İş�yd�

Gramofon eski Yunanca da, ses anlamına gelen "fone" ve yazmak anlamına gelen "gramme" 
kelimelerinden türetmiştir.  Sesi yazmak... Yazmak ama nereye? Kâğıda değildi elbette. Nota değil ki 
kâğıda yazılsın. Çağın en önemli buluşlarından biri gramofon.

Adını sonradan koyacağımız taş plak üzerine kaydedilen sesi dinle dinleyebildiğin kadar. Bir mucize değildir de nedir bu?

Zamanın mucizesi gramofonu inceleyecek olursak onun iki bölümden oluştuğunu anlarız: Hareketi sağlayan makine bölümü ve sesin 
oluştuğu bölüm. Makine bölümünün en önemli parçası zembereğidir. İğne plağın spiral çizgileri üzerinde hareket ederken titreşimleri 
ayna üzerindeki alüminyum diyaframa iletir. Diyafram bu titreşimleri sese çevirerek bağlı olduğu, iki santimetre çapındaki ses borusuna 
aktarır. Ses bu borudan geçerek dibinden ağza doğru genişleyen huniye verir. Sesin gür çıkmasını sağlayan bu bölümün çapı ve 
büyüklüğü gramofonun model iğne ve büyüklüğüne göre değişir. Genelde gramofon Hüneri ince metallerden yapılır. Zembereğin 
ömrü, çeliğinin kalitesine göre değişir.

Ayrıca, zembereği oluşturan çelik yayın uzunluğu da dönüş zamanını belirler. Zemberek gramofon kutusuna dışarıdan takılan kurma 
koluyla, saat yönünde çevrilerek kurulur. Sonuna kadar kurup zembereği zorlamak yayın kırılmasına sebep olabilir. Zembereğin hareketi 
dişliler aracığıyla hız sabitleyici (Regülatör) mekanizmaya aktarılır. Yatay dönüş hareketi yine dişliler ile dikey dönüş hareketine çevrilerek 
plağın tablasını döndürür. Tablanın dönüşünü durdurmak için de gramofonun yanında bir fren kolu vardır. Ayrıca yine yan tarafta devir 
değiştiren mekanik hız ayarlama kolu bulunur. Gramofonun makine bölümünün yapısı ve hareketi kısaca bundan ibarettir. 
Unutulmaması gereken önemli bir nokta gramofonun kurulurken kurma kolunun kesinlikle daima saat yönünde çevrilmesi gerektiğidir. 
Gramofonun uzun yıllar dayanması isteniyorsa ara sıra tamirciye götürülmesi ve bakımının yapılması gerekir. Aksi halde yağsız kalan 
parçaları oksitlenmeden dolayı bozulabilirler. 

Gramofon o kadar şaşırtıcı ve etkileyici bir aygıttır ki, onu çalıştıran parçaların uyumunu görebilseydik, herhalde büyülenirdik. 
Gramofonun ses bölümü ise ayna, sesi ileten boru ve iğne takılan maniple olmak üzere 3 parçadan ibarettir. İğne çelikten olup 15 mm. 
boyunda ve 1 mm. kalınlığındadır. İğne manipleye takıldıktan sonra yandaki vidayla sabitlenir. 

Ses ileten borunun bir parçası aynaya sabit vaziyette durur. Ses borusunun diğer parçası ise ses hunisine alttan bağlıdır. Ayna ses ileten 
boru üzerinde sağa ve sola hareket eder. İğne, plağın üzerine sağa kıvrılarak konur, plak bitince de ayna sola çevrilerek plağın üzerinden 
kaldırır.

Gomalak, ebonit ve mumlu maddelerle yapılan ve her iki yüzüne ses kaydedilen diske "plak" diyoruz. Plağın iki yüzünde dıştan içe 
doğru helezon şeklinde çizgiler vardır. Bu çizgiler iğne yardımıyla ses titreşimlerinin yaptığı oyuklardır. Bütün bunlar plağa ses kayıt 
cihazıyla yapılır. 

Gramofon iğnesiyle bir plağın iki yüzü çalınır. Bundan sonra iğnenin ucu aşınmış sayılır. Ucu kalınlaşmış iğneyle plak çalınmaya devam 
edilirse iğne plağın ses oyuklarında tahribat yapar. Bu nedenle plak dinlerken her plaktan sonra iğne değiştirmek yararlı olur.

Gramofon tamirciliği eski zamanların gözde mesleklerinden biriydi. Gramofon çıktığında yeniliğe kayıtsız kalamayan insanların ilgisini 
çekmişti. Kullanımı son derece kolay olmasına karşın hassas parçaları nedeniyle sık sık bozulurlardı. O yıllarda gramofon tamircisi çok 
olmadığından, bu işi yapanlar emeklerini istedikleri fiyata satabiliyordu.

Gramofonun elektrik motoru kullanılmış haline “pikap” adı verilir. Pikaplar 78, 45 ve 33 devirde kaydedilmiş plakları çalar. Pikaplarda 
çelik iğne yerine elmas uçlar kullanılmıştır. Gramofonlarda büyük yer işgal eden huni, pikaplarda yoktur. Bu nedenle daha az yer kaplar 
ve elektrikli ses yükseltici devrelere sahiptir. Gramofonda bu yeniliğe karşı koyamayarak zamanla yerini pikap'a bırakmıştır.

Geçm�ş Zamanın 
En Kral İş�yd�

Unutulan Meslekler
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Sağlık

Üfürüm nedir?
Kalp kapakçıklarının açılıp kapanması sonucu muayene 
esnasında duyulan sesler normal kalp sesleridir. Bu seslerin 
dışında kalpte duyulan anormal seslere üfürüm denilmektedir. 
Medicana Bursa Hastanesi Çocuk Kardiyolojisi Uzmanı Dr 
Seyyit Bahaettin Öncü konu hakkında bilgi verdi.

Sağlıklı bir çocukta duyalabilir mi? 
Çocukluk yaş grubunda yaklaşık olarak her iki çocuktan birinde 
üfürüm duyulabilmektedir. Üfürümlerin büyük kısmı MASUM 
ÜFÜRÜM denilen her hangi bir kalp rahatsızlığı olmayan 
sağlıklı çocuklarda duyulan kalp sesleridir. Çocuğun muayene 
esnasında ateşi olması, enfeksiyonu olması, kansızlığı olması, 
tiroid bozukluğu olması veya aşırı zayıf olması masum üfürüme 
sebep olabilir. Masum üfürüm duyulan çocukların ailelerinin 
tedirgin olmasına gerek yoktur, çocuklarının kalbi sağlıklıdır.

Ne zaman anormaldir?
Kalpte duyulan üfürümler şiddetine göre 6 dereceye ayrılır. 
Birinci derece en hafif, altıncı derece ise en şiddetli olanıdır. 
Üçüncü ve üzeri dereceler anormaldir ve bu durumda mutlaka 
bir anormallik vardır ve araştırılması gerekir. Üfürümün kaçıncı 
derece olduğunu deneyimli bir çocuk hekimi çocuğunuzun 
kalbini dinlediğinde anlar ve sizi bilgilendirir. Gerek görmesi 
durumunda da sizi çocuk kalp doktoruna yönlendirecektir. En 
sık olarak kalbin karıncıkları veya kulakçıkları arasında olan, halk 
arasında delik diye tabir edilen açıklıklar neticesinde duyulur. 
İkinci sıklıkta şah damarı veya kalpten akciğere kanı taşıyan 
damarlarda ki daralmalar sonucunda duyulur. 

Anormal üfürüm duyuldu. Ne yapmalıyım?
Anormal üfürümü duyan hekim sizi çocuk kardiyoloji uzmanına 
yönlendirecektir. Uzman hekim sizi EKG, EKO vb. gibi ileri 
araştırmalar ile değerlendirerek üfürümün sebebini tespit 
edecektir ve yapılması gerekenler hakkında sizi 
bilgilendirecektir. 

Ne zaman acil bir durumdur?
Çocuğunuzda tüm vücutta yaygın olarak morarma olması 
durumunda ( sıklıkla yenidoğan bebeklerde) vakit 
kaybetmeden uzman hekime başvurmalıdır. Bunun dışında 
çabuk yorulma, hızlı nefes alıp-verme, efor yaparken nefes 
nefese kalma, aşırı terleme, şiddetli göğüs ağrısı, çok fazla 
çarpıntı hissediyor olması, kilo alamıyor olması veya sık akciğer 
enfeksiyonu geçirmesi gibi durumların biri ve ya birkaçının 
olması durumunda uzman hekime en kısa zamanda muayene 
olmalıdır.

Korunmak veya önlemek mümkün mü?
Anormal olan üfürümlerin büyük çoğunluğu doğumsal 
anormallikler olduğu için korunmak veya önlemek şu an ki 
bilgilerimize göre mümkün görünmemektedir. Fakat nadir 
olarak çocukluk çağında geçirilen bazı hastalıklar kalp 
kapaklarını ve damarlarını etkileyebilmektedir ( akut 
romatizmal ateş, kawasaki hastalığı vb..) Bu gibi hastalıkların 
erken tanı ve tedavisi ile kalp hastalığı gelişimini önlemek 
mümkün olabilmektedir.

Tedavisi var mı? Aileler ne yapabilir?
Üfürüm tedavi edilmez fakat üfürüme neden olan sebep tedavi 
edilebilir. Bunun için öncelikle anormalliğin tespit edilmesi 
gerekmektedir.

• Kalpteki deliklere bağlı ise açık kalp ameliyatı veya 
kateter anjiografi yöntemi ile delik kapatılabilir

• Damarlardaki darlıklar da ise anjiografi işlemi ile balon ile 
genişletme işlemi yapılabilir veya açık kalp ameliyatı ile 
müdahale edilebilir

• Diğer kalp kapakçık anormalliklerinde veya anormal 
damarsal bağlantılarda da anjiografi veya açık kalp 
ameliyatı yapılabilmektedir.

Burada ailelerin üzerine düşen hastalık belirlendikten sonra 
hekimin öneri ve yönergelerini dikkate almaktır.

Kalpte üfürüm duyulması nedir?
KORKMALIMIYIM?

Medicana Bursa Hastanesi
Çocuk Kardiyolojisi Uzmanı 
Dr Seyyit Bahaettin Öncü
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Kırgızistan'ın incisi, 

Issık Göl

Gezelim Görelim



Tabii bu şekilde adlandırınca çok ıssız ulaşılması çok zor gibi bir 
yer beliriyor akıllarda. Oysa ki Issık Göl sadece coğrafik olarak 
erişilmezlik kutbunda, ama aslında çok kolay ulaşılabilir bir 
noktada. Hatta Kırgızistan'ın en turistik yerleri arasında başı 
çekiyor. İçinde yüzülebilen gölün çevresinde çok sayıda simit, 
deniz yatağı, havlu satan dükkanlar var. Akdeniz sahilleri gibi 
kalabalık bir yer sizce erişilmezlik kutbunda olabilir mi? Oluyor. 
Avrasya'yı çevreleyen tüm denizlere en uzak noktada altın 
renkli kumsallar, şezlonglar, şemsiyeler, sahil kenarında 
güneşlenenler, su sporu yapanlar hayal etmek kulağa çok 
çılgınca geliyor değil mi? İşte sadece bu özelliği ile bile Issık 

Göl sizi şaşırtan bir yer.
Dünya üzerindeki pek bilinmeyen göllerden biri olan Issık 
Göl'ün anlamı ılık/sıcak göl. Çin kaynaklarında ise sıcak deniz 
olarak anılıyor. Orta Asya'nın en büyük sıradağ sistemlerinden 
biri olan Tanrı Dağları (Tian Shan) tarafından çevrelenmiş olan 
göl deniz seviyesinden 1600 metre yükseklikte. Gölün 
uzunluğu 180 kilometre, genişliği ise 70 kilometre. En derin yeri 
668 metre olan gölün ortalama derinliği ise 300 metre 
civarında. Yaklaşık bir milyon kilometrekarenin üzerinde bir 
büyüklüğe sahip olan masmavi göl, güneyinde ve kuzeyinde 
ikiye ayrılan ve Tanrı Dağları'nın ayrıldığı iki kol ile çevrildiği 
için kuşbakışı bakıldığında bir gözü andırıyor. Bu nedenle 

buraya halk arasında Tanrı'nın gözü diyorlar.

Gölün en önemli özelliklerinden biri bulunduğu coğrafyaya 
rağmen kış aylarında donmaması. Bunun en net sebebi ise 
gölün 100'ün üzerinde akarsu ve büyük çoğunluğu sıcak su 
olan yeraltı kaynakları ile beslenmesi. Bu sıcak su yer altı 
kaynakları sayesinde su hiçbir zaman donmuyor.

Gölde yapılan tekne turları bir hayli popüler. Özellikle yaz 
aylarında siz tekne ile gölde gezinti yaparken, gölü çevreleyen 
Tanrı Dağları'nın tepesindeki karlı manzaraları 
izleyebiliyorsunuz. Faunası sebebi ile bu bölge göç eden 
kuşların rotası üzerinde. Bu nedenle Issık Kul kuş gözlemcileri 
için de bir cennet.

Yaz aylarında ortalama 25-28 derece olan hava sıcaklığı, kış 
aylarında -5 dereceye kadar düşüyor. Ancak bulunduğu 
yükseklikten dolayı yaz aylarında bile akşam saatlerinde hava 
serinliyor.

Gölün en fazla ziyaretçi aldığı dönem Haziran – Eylül arası. 25 
Temmuz – 25 Ağustos arası ise bölgedeki fiyatların en fazla 
arttığı dönem. O nedenle tatilinizi planlarken buna dikkat 
etmelisiniz.

Issık Göl'ün en önemli özelliği Avrasya'nın “Erişilmezlik Kutbu” (Pole of Inaccessibility) olması. Nedir bu 
“Erişilmezlik Kutbu”? Herhangi bir kıtanın en merkezinde ve çevresindeki denizlere en uzak noktasında yer alan 
noktaya “erişilmezlik kutbu” deniliyor. İşte Issık Göl de Avrasya'yı çevreleyen tüm denizlere en uzak noktada 
bulunuyor.
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Gezelim Görelim

Bu yazı Gezimanya editörlerinden 
TUĞÇE YILMAZ tarafından yazılmıştır
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Finlandiya 1155 tarihinde İsveç Krallığına dahil edilmiştir. İsveç 
hakimiyeti altında olduğu 1809 tarihine kadar süren dönemde 
batı tarzında yargı, kamu idaresi, siyasi sistem ve sosyal 
hizmetler alanlarında kuruluşların temelleri atılmıştır.

18. yüzyılın sonunda, İsveç gücü azaldıkça, bağımsız Finlandiya 
fikri ortaya çıkmıştır. 1809 tarihinde Finlandiya Rus Çarına bağlı 
Özerk Çar Dukalığı olmuştur. Finlandiya kendi hukuk 
sistemini, gelişen ulusal ekonomisini ve ordu birimlerini 
korumuştur. 1865 tarihinde Finlandiya kendi para birimi olarak  
Markka'yı çıkarmıştır. Parlamenter bir hükümet sistemi ile 
hukukun üstünlüğüne dayalı bir hükümet geliştirmiştir.
Fransız sistemine benzeyen Finlandiya Anayasası 17 Temmuz 
1919 tarihinde kabul edilmiştir.

1947 Paris Antlaşması çerçevesinde, Finlandiya Sovyetler 
Birliğine savaş tazminatı ödemek ve belli bir toprak parçasını 
bırakmak zorunda kalmıştır. Finlandiya'nın iyi bir ekonomik 
yönetime sahip olmasından gelen ünü, I inci ve II. Dünya 
Savaşları arasındaki dönemde yabancı borçlarını ödemesine ve 
II. Dünya Savaşının ardından Marshall yardımı almadan 
yeniden yapılanmasına dayanmaktadır. Finlandiya, 1947 Paris 
Anlaşması takiben Sovyetler Birliği'ne komşu coğrafi 
konumunu dikkate alarak batı tipi demokrasi modeli ile birlikte 
askeri tarafsızlık politikası izlemektedir.

Siyasi ve İdari Durum
Finlandiya parlamenter demokrasi ile yönetilen Cumhuriyettir. 
Yasama yetkisi Parlamento ve Cumhurbaşkanı tarafından 
kullanılmaktadır. Parlamento her biri dört yıllık görev süreleri 
için seçilen 200 Parlamento üyesinden oluşmaktadır. Devlet 
Başkanı, doğrudan çoğunluk oyları ile altı yıllık görev süresi için 
seçilen Finlandiya Cumhuriyeti'nin Cumhurbaşkanı'dır. 
Cumhurbaşkanlığı için aynı kişi sadece iki kez seçilebilir.
Fin Parlamentosunda şu an temsil edilen 8 siyasi parti veya 
grup bulunmaktadır. Siyasi sahnede en çok yer tutan partiler 
Merkez Parti (Suomen keskusta), Milli Koalisyon (Kansallinen 
kokoomus) ve Sosyal Demokrat Parti (Suomen 
sosialisemokrattinen puolue)'dir.  Hükümet, Başbakan ve 13 

alanda faaliyet gösteren 19 Bakan'dan oluşmaktadır.  
Finlandiya'daki mahkemelerin bağımsızlığı Anayasa ile 
korunmaktadır. Sivil ve ceza mahkemelerinde üç tip mahkeme 
bulunmaktadır. Sözkonusu mahkemeler; İstinaf mahkemeleri, 
Yargıtay ve  Anayasa Mahkemesidir.

Coğra� Bilgiler
Finlandiya, yüzölçümü 338.145 km� olan bir ülkedir. Batıda 
İsveç, kuzeyde Norveç, doğuda Rusya ve güneyde Baltık 
Denizi ile sınırı bulunmaktadır. Finlandiya'da irili ufaklı 188.000 
göl bulunmaktadır. Ülkenin topraklarının % 69'u orman, % 10'u 
göller ile kaplı olup tarıma elverişli arazi toplamı topraklarının 
ancak % 18'i civarındadır.
Topraklarının 1/3'ü kutup çizgisinin üstünde “kutup bölgesi”nde 
yer alan Finlandiya'da yaz aylarında, hava sıcaklığı 
yükselebilmekte (+30°C) ve günler uzun ve aydınlık 
geçmektedir. Buna karşılık, kış mevsimi oldukça soğuk (-30°C) 
ve karanlık geçmektedir.

FİNLANDİYA



Nüfus
Finlandiya'nın nüfusu 2018 tahmini rakamlarına göre 5,5 
milyondur. Nüfus yoğunluğu güneyde daha fazlayken, 
Kuzeyde çok azdır. Nüfusun % 20'si başkent Helsinki ve 
civarında yaşamaktadır. Yıllık nüfus artışının % 0,3 civarında 
olduğu Ülkede, kilometrekareye 14,7 kişi düşmektedir.
Ülkede en çok yaşayan yabancı kökenli grup Rus vatandaşları 
olup, Türk vatandaşları ülkede yabancı uyruklular sıralamasında 
sekizinci sırada yer almaktadır. Finlandiya, AB ülkeleri arasında 
oransal olarak en yüksek 65 yaş üstü nüfusa sahip ülkedir. 
Toplam nüfusun % 18,8'si 65 yaş üstü olup, OECD ülkeleri 
arasında en yüksek orana sahip ülkedir. Çalışan nüfusun % 25'i 
ziraat ve ormancılıkla uğraşmakta, Kuzeyde yaşayan Laponlar 
ise geleneksel olan ren geyiği çobanlığı ve avcılığı ile 
geçinmektedir. Altmışlardaki hızlı sanayileşme ile daha fazla 
kadın işgücüne dahil edilmiştir. 2015'e kadar yavaş seyreden 
ekonomik büyüme, işsizlik oranını % 10'a kadar yaklaştırmış 
ancak, 2017 yılında bu oran % 8,7'ye, 2018'de de % 7,6'ya 
çekilmiştir. Çalışanların yarı zamanlı emekliliğe girebilme yaşını 
artırma kararı sonrasında, emeklilik yaşının yükselerek, azalan 
işgücünün yarattığı olumsuz etkilerin giderilmesine katkı 
sağlayacağı da ümit edilmektedir. Helsinki'nin nüfusu yaklaşık 
600.000 kişi olmuştur. Bunun yansıra Espoo ve Tampere 
nüfusu en fazla olan diğer şehirlerdir.  

Eğitim ve Kültür
Finliler eğitime büyük saygı duymakta, hatta eğitimi, kazanılan 
gelirden daha önemli görmektedir. Finlandiya 7 ila 17 yaşları 
arasındaki tüm çocuklar için zorunlu eğitim sistemine sahiptir. 
Öğretim, kitaplar ve okul yemeklerini de içeren dokuz yıllık 
kapsamlı okul eğitimi ücretsizdir. Okul sistemi yüzde 100 
okuma oranı sağlamaktadır. Bütün çocukların dokuz yıl 
süresince kapsamlı okul eğitimine katılması gerekir. Bu eğitimin 
ardından kolej ve üniversite eğitiminin takip ettiği mesleki 
okuldan lise eğitimine kadar çeşitli eğitim hizmetleri sunulur. 
Üniversiteyi de içeren eğitimin tüm aşamaları öğrenciler için 
ücretsizdir. Devlet, 17 yaşının üstündeki tüm öğrencilere 
ödenek ve kredi desteği vermektedir. Finlandiya'da 20 
üniversite, 28 Teknik Okul, 1 Askeri Akademi bulunmaktadır.

Finlandiya, 1960'lardan itibaren kapsamlı hizmetler sunan bir 
İskandinav tarzı refah devleti kurmuştur. Refah hizmetleri 
Devlet bütçesinin yaklaşık dörtte birine ve yerel hükümet 
giderlerinin yüzde 40'ından fazlasına denk gelmektedir. En 
büyük gider maddesi kapsamlı aile destek sistemidir. Yeni 
doğan çocukların aileleri, önceki gelirlerine bağlı olarak 
belirlenen bir ödenek alarak bir yıllık izin alma hakkına sahip 
bulunmaktadır.

Genel olarak Finlandiya'da yaşayanların aldıkları ücretler, 
hastalık-analık sigortası yardımlarını ve aile yardımlarını 
yöneten sosyal güvenlik sistemi kapsamındadır. Ayrıca, bütün 
ücretliler mesleki emekli aylıkları ve iş kazaları gibi mesleki işler 
ve mesleki faaliyetlerle ilgili yardımlardan yararlanırlar. Ülkede 
sosyal güvenlikten sorumlu kuruluş Sosyal İşler ve Sağlık 
Bakanlığı'dır.

Ülke Masası
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